
ÜLKENİN en köklü geleneklerinden
olan Mesir Macunu Festivali gün

sayıyor. 28 Nisan’daki saçım törenine
günler kala, festivalle ilgili şok eden bir
gelişme yaşandı. Uluslararası Manisa
Mesir Macunu Festivali’nin en renkli ve
en lezzetli yarışmalarından biri olan
Yemek Yarışması bu yıl iptal edildi. Festi-
val kapsamımda bugüne kadar 18 kez
düzenlenen, mesir saçımı ve konserler-
den sonra en çok ilgiyi gören etkinlik olan
yemek yarışmasının, Mesir Komitesinin
aldığı kararla programın yoğunluğu ne-
deniyle iptal edildiği öğrenildi.

HEM GÖZÜMÜZ HEM MİDEMİZ ŞENLENİYORDU

HER tarafından tarih
fışkıran Manisa’da en

büyük eksikliklerin
başında hiç şüphesiz
müze geliyor. Kültürel
varlıklarının zenginliği
dillere destan olan
kentte, 6 yıl önce müze
için ilk adım atıldı, 29
Ocak 2018 yılında Ma-
nisa Arkeoloji ve Etnografya Müzesinin
inşaatı başladı. 2020 yılının ocak ayında
da açılışı yapılacağı söylendi. Ancak in-
şaatın başlangıç tarihinden itibaren
neredeyse 6 yıl, açılış için söz verilen ta-
rihten itibaren de 4 yıldan fazla süre
geçmesine rağmen müze bir türlü açıla-
madı. Müze, Manisa Dostlar Meclisi’nin
de gündemindeydi. Meclis üyeleri müze-
nin bir an önce açılması çağrısı yaptı.

TURİZMİ ÖNEMSEYEN VALİ ÜNLÜ BU İŞE EL ATACAKTIR

MANİSA İl Emniyet Müdür-
lüğü, kent genelinde suça ve

suçluya karşı mücadelesine ar-
alıksız devam ediyor. Müdürlüğe
bağlı ekipler bu kapsamda saat
20.00 ile 00.00 arasında il
genelini kapsayan ‘Manisa
Güven Huzur Uygulaması’ yaptı.
Eş zamanlı olarak yapılan uygu-
lamada 130 ekip ve 406 personel
görev aldı. Uygulamada 3 bin

418 şahıs sorgulandı, 7 aranan
şahıs yakalandı. Uygulama kap-
samında 1126 araç denetle-
nirken, 152 araç sürücüsüne 376
bin 316 TL’lik cezai işlem uygu-
landı, 12 araç da trafikten men
edildi. Ekipler, uygulamada moto-
siklet denetimi de yaptı. 10 moto-
siklet denetlenirken, 4
motosiklete 2 bin 760 TL cezai
işlem uygulandı.

MANİSALI Mimar Fisun Kumbaracı, ilk
kitabı ‘Parla ve Manisa’yı çocuk edebiyatı-

na kazandırdı. Gülnar Yayınları tarafından ba-
sılan kitap 40 sayfadan oluşuyor. Kitap, ço-
cuk lara kadim şehir Manisa’yı anlatıyor. Kum-
baracı, çocuklara Manisa’yı anlatan kitapların
azlığından yola çıkarak böyle bir eseri kaleme
aldığını ifade etti. Kumbaracı, Manisa’yı
Parla’nın gözünden hikayeleştiriliyor.

MANİSA’YI TANITIP SEVDİRECEK ÇOCUK KİTABI ÇIKTI
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YAPILDIĞI TARİHTEN BU YANA DUVARLARI BİLE KÜF TUTAN MANİSA MÜZESİ’NİN
HALA ZİYARETE AÇILAMIYOR OLMASI DOSTLAR MECLİSİ’NİN DAHİ CANINI SIKTI
2018 YILINDA YAPIMI BAŞLANAN MÜZENİN 2020 YILININ OCAK AYINDA ZİYARETE AÇILIP
MANİSA TURİZMİNE KAZANDIRILACAĞININ AÇIKLANMASININ ÜZERİNDEN GEÇTİ4 YIL

AÇAMIYORLAR!
Manisa Dostlar Meclisi'nin sözcüsü
Cihan Canuyar,  "2012 yılında müze
olarak yer tahsisi yapılmasına ve tahsis
yapılan yerde yeni müze binası inşa
edilmesine rağmen neden hala Man-
isa’mızın müzesi açılmamıştır. Bunca
zaman açılmama nedeni nedir? Dostlar
Meclisi olarak Manisa müzesinin bir an
evvel hizmete açılmasını istiyoruz" dedi.

Mesir Festivali’nde iptal şoku!

Manisa’da denetlenmedik yer kalmadı!
Başkan Durbay'a 
ziyaretçi akını 

ŞEHZADELER Belediye Başkanı
Gülşah Durbay, bayram tatilinin

ardından vatandaşların yoğun ilgisiyle
karşılaştı. Makamında gelen vatan-
daşları tek tek kabul eden Başkan
Durbay, kendisine iletilen tebrikleri
memnuniyetle kabul etti. Ayrıca,
vatandaşların beklenti ve önerilerini
de dikkatle dinleyen Başkan Gülşah
Durbay, yerel yönetim hizmetlerinin
daha etkin ve verimli bir şekilde
sunulması için vatandaşlarla işbirliği
içinde olacağını vurguladı. 

‘Parla ve Manisa’ çocuklara 
Manisa’yı sevdirecekManisa’yı sevdirecek

Hanımlar Lokali’nde 
kurs kayıtları sürüyor

YENiMAHALLE

YENİMAHALLE Hanımlar
Lokali ve Meslek Edindirme

Kursları’nda düzenlenen kurslarda
kursiyerler, uzman öğretmenler
eşliğinde eğitimler alıyor. Oldukça
memnun olunan kurslar için ka -
yıtlar ise devam ediyor. 

9’da

9’da

3’te

2’de

7’de

4’te



Burhan AKDEMİR
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Ülkenin en köklü gele-

neklerinden olan Mesir Macunu

Festivali gün sayıyor. 28

Nisan’daki saçım törenine gün-

ler kala, festivalle ilgili şok eden

bir gelişme yaşandı. 

Uluslararası Manisa Mesir

Macunu Festivali’nin en renkli

ve en lezzetli yarışmalarından

biri olan Yemek Yarışması bu yıl

iptal edildi. 

Festival kapsamımda bu-

güne kadar 18 kez düzenlenen,

mesir saçımı ve konserlerden

sonra en çok ilgiyi gören etkin-

lik olan yemek yarışmasının,

Mesir Komitesinin aldığı kararla

programın yoğunluğu nede-

niyle iptal edildiği öğrenildi.

Amatörler yarışmacılar ara-

sında düzenlenen yemek yarış-

ması zeytinyağlı yemekler, etli

yemekler, hamur işi ve tatlılar

olmak üzere 4 kategoride yapı-

lıyordu.

Yemek yarışması da mesir

macunu festivali gibi en son

2019 yılında yapılmıştı. Ardın-

dan yaşanan koronavirüs sal-

gını, deprem olaylarıyla

nedeniyle yapılamamıştı.

Uluslararası Manisa Mesir Macunu Festivali’nin en renkli yarışması, bu yıl yapılmayacak… Yarışma, saçım töreni ve konserlerden sonra en çok ilgi gören bölüm konumundaydı

Mesir Festivali’nde iptal şoku!

Manisa'nın Sarıgöl ilçe-

sinde bulunan 200 yıllık tarihi

çeşme mahalle muhtarı ve ha-

yırseverlerin katkılarıyla yeni-

den hayat bulurken

vatandaşlarda yoğun ilgi gös-

terdi. Manisa'nın Sarıgöl ilçe-

sine bağlı Dinarlı

Mahallesi'nde bulunan 200 yıl-

lık çeşmenin yeniden akarak

vatandaşlara kazandırılması

amacıyla Mahalle Muhtarı

Soner Sözer ve hayırseverler

kolları sıvadı. 30 yıl önce çeş-

meyi besleyen kaynağın kuru-

ması sonucu su veremez hale

gelen çeşme için bir kilometre

uzaklıkta yeni içme suyu son-

dajından boru döşendi. Muh-

tar Sözer ve hayırseverlerin

katkılarıyla yeniden hayat

bulan çeşmeye mahalleli va-

tandaşlar da yoğun ilgi gös-

terdi. Çeşmenin yapımının

1800'lü yıllara dayandığını

söyleyen Sarıgöl Dindarlı Ma-

hallesi Muhtarı Soner Sözer,

"Yapımı 1800'lü yıllara ait Din-

darlı'nın en eski çeşmesi olan

gulu çeşmesi yok olan tarihi

çeşme yapılan çalışmalar ile

tekrar hayata döndürüldü.

Çeşme konumu olarak hem

hayvanların uğrak yeri hem de

vatandaşların su ihtiyaçlarını

karşılamaya başladı. Çarşak

yolu üzerinde olması önemli

fayda sağlamaktadır. Uzun

süren dağdan cazibeli su arayı-

şının ardından nihayet istenilen

sonuca ulaşıldı. Gulu çeşmesi-

nin yeniden aktif hale gelmesi

mahalle halkım tarafında da se-

vinçle karşılandı" dedi.  iHa

200 yıllık çeşme yeniden hayat buldu   
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İl ve içe merkezlerinde 
3 günlük hava tahmini

HAVA DURUMU SAYFA

0236 231 58 59

CAVLAN ECZANESİ
0236 235 20 13

SİMGE ECZANESİ 

MANİSA SAĞLIK ECZANESİ

0236 232 91 05

0236 211 63 66

NÖBETÇİ 
ECZANELER
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VİTAMİN ECZANESİ 
1904 - Toronto'nun büyük bir kısmı, çıkan yangında harabeye döndü.
1909 - Jeanne d'Arc, azize ilan edildi.
1934 - Shirley Temple, Stand Up and Cheer adlı filmde ilk rolünü oynadı.
1938 - Kırşehir ve çevresindeki 6,6 büyüklüğündeki depremde 149 kişi öldü.
1961 - Küba'ya karşı yapılan Domuzlar Körfezi Çıkarması, ABD açısından başarısızlıkla
sonuçlandı.
1971 - Sierra Leone'de cumhuriyet ilan edildi.
1971 - İlk uzay istasyonu Salyut 1, uzaya fırlatıldı.
1987 - Simpsonlar, televizyonda gösterime girdi.
1999 - Almanya Federal Meclisi (Bundestag), Bonn'dan Berlin'e taşındı.
2000 - Filipinler Havayolları'na ait Boeing 737-200 tipi bir yolcu uçağı, Davao (Filipinler)
şehri yakınlarında düştü: 131 kişi öldü.

GÜNÜN OLAYI

İl Emniyet Müdürlüğü’ne bağlı ekipler, il genelinde ‘Manisa Güven Huzur Uygulaması’ yaptı… Uygulamada 406 personel görev aldı

Burhan AKDEMİR

MANİSA İl Emniyet Müdür-
lüğü, kent genelinde suça ve
suçluya karşı mücadelesine
aralıksız devam ediyor. Müdür-
lüğe bağlı ekipler bu kapsamda
saat 20.00 ile 00.00 arasında il
genelini kapsayan ‘Manisa
Güven Huzur Uygulaması’
yaptı. Eş zamanlı olarak yapılan
uygulamada 130 ekip ve 406
personel görev aldı.

Uygulamada 3 bin 418
şahıs sorgulandı, 7 aranan
şahıs yakalandı. Uygulama
kapsamında 1126 araç denet-
lenirken, 152 araç sürücüsüne
376 bin 316 TL’lik cezai işlem

uygulandı, 12 araç da trafikten
men edildi. 

Ekipler, uygulamada moto-
siklet denetimi de yaptı. 10 mo-
tosiklet denetlenirken, 4
motosiklete 2 bin 760 TL cezai
işlem uygulandı.

Manisa İl Emniyet Müdürlü-
ğü’ne bağlı ekipler, kent gene-
lindeki 158 umuma açık
istirahat ve eğlence yerinde de
denetim gerçekleştirdi. Dene-
timlerde 190 şahsa, kapalı
alanda tütün mamulleri tükettiği
gerekçesiyle 9 bin 770 TL’lik
cezai işlem uyguladı. Bir iş yeri
hakkında ruhsat dışı faaliyetten
tutanak tutulurken, 15 adet
sentetik ecza ele geçirildi, 2

şahsa da adli işlem yapıldı. Ma-
nisa Emniyeti’nce uygulamala-

rın çeşitli zamanlarda devam
edeceği bilgisi verildi. İHA

MANiSA’DA DENETLENMEDiK 
YER KALMADI!

Dağdan kopan kaya parçaları
su deposunu yıktı 

MANİSA’NIN

Selendi ilçesinde
dağdan kopan
büyük kaya parça-
ları, mahallenin
içme suyunun top-
landığı su deposu
ile kiraz bahçesine
zarar verdi.  Olay,
dün saat 17.30 sıra-
larında kırsal Eskin
Mahallesi Yukarı
Eskin Sokak'ta
meydana geldi.
Henüz belirleneme-
yen bir nedenle
dağdan kopan ton-
larca ağırlındaki
kaya parçaları
Ahmet Cımık’a ait
kiraz bahçesine yu-

varlandı. Önüne
gelen her şeyi yıkan
kaya parçaları
bahçe içerisinde
bulunan su deposu
ve su tankerine
zarar verdi. Mahalle
halkının korktuğu
olay sonrası Manisa

Su ve Kanalizasyon
İdaresi Genel Mü-
dürlüğüne ihbarda
bulunuldu. Bölgeye
gelen ekipler
hemen çalışma
başlattı. Olayla ilgili
soruşturma başla-
tıldı. İHA

Kaçak salep soğanı söken
şahıslara 488 bin TL ceza!

Burhan AKDEMİR

DOĞA ve Milli Parklar
Bölge Müdürlüğü Manisa İl
Şube Müdürlüğü’ne bağlı Ma-
nisa Doğa Koruma ve Milli
Parklar Şefliği ekipleri, çevreye
zarar verilmemesi adına kont-
rollerini rutin olarak sürdürüyor.

Ekipler, Manisa’nın Turgutlu
ilçesinde, koruma ve kontrol
faaliyeti sırasında iki şahsın,
nesli tehlike altındaki türler lis-
tesinde bulunan ve koruma al-
tına alınan salep soğanlarını

sökmek suretiyle biyolojik çe-
şitliliğe zarar verdiğini tespit
etti. 

Ekipler, Turgutlu İlçe Jan-
darma Komutanlığı görevlileri
ile birlikte, suçüstü yakaladı. İki
şahsa, 2872 sayılı Çevre Kanu-
nu'na istinaden ayrı ayrı 244
bin 315 TL olmak üzere top-
lamda 488 bin 630 TL idari
para cezası uygulandı. 

Toplanan salepler ise ekipler
ve jandarma personelince do-
ğaya ekildi. İHA



Burhan AKDEMİR

Tartışmasız en büyük devrim Cumhuriyetin
ilanıdır. Ancak Cumhuriyetin temel nizamı bir
yıl sonra 1924 anayasası ile tesis edilmeye
başlanmıştır. Yeterli midir? Elbette, Cumhuriyet
demokrasi ile taçlandırılmadığı sürece tek ba-
şına yeterli olamayacağı aşikardır. O yüzden
Gazi Mustafa Kemal Atatürk ilkesini koyduğu
egemenliğin kayıtsız şartsız millete ait olması
gereğini gerçekleştirebilmek için çok çaba sarf
etmiş, çok partili sistemi arzu etmiştir. Ancak
büyük değişimin getirdiği bir takım sancılar ve
Cumhuriyete yönelebilecek tehditler nedeniyle
bunda ne yazık ki muvaffak olamamıştır.

1945 yılına gelindiğinde savaşın Avrupa’da
sona ermesi ve hür dünyanın zaferi Türkiye’de
de demokrasi, hürriyetler ve insan hakları rüz-
garlarının esmesi ülkemizde de çok partili ha-
yata geçişin kaçınılmaz olduğunu gösterdi.
Halk refah istiyor, seçkinlerin oligarşisinin ken-
dilerine dayattığı rolü oynamak değil, anayasal
düzenin kendilerine tanıdığı vatandaşlık, eşit
yurttaşlık haklarının tanınmasını istiyordu.

Gençler hukukun üstünlüğünü savunuyor, de-
mokrasi istiyorlardı. Halkın bu talepleri CHP
gurubunda 4 milletvekilinin imzaladığı ve tarihe
dörtlü takrir olarak geçen önergede dile getiril-
mişti. Ardından bu 4 milletvekilinin öncülü-
ğünde Demokrat Parti kuruldu. Parti kurulurken
birçok isim ortaya atıldı ancak demokrasi özle-
mini, halkın taleplerini kapsayacak yegane isi-
min “demokrat” sözcüğünde mündemiç olduğu
kararlaştırıldı ve Demokrat Parti böyle doğdu.

Ne yazık ki; 27 Mayıs 1960 günü, devletin
temel nizamı olan 1924 anayasası yerle yek-
san oldu, egemenliğin kayıtsız şartsız millete
ait olduğu ilkesi çiğnendi. Atatürk’ün en büyük
eserim diye nitelediği, top seslerinin Anka-
ra’dan duyulduğu günlerde bile kapanmamış,
ayakta kalmış Gazi Meclis feshedildi. Millet ira-
desiyle seçilmiş milletvekilleri, başbakan ve ba-
kanlar tutuklanarak Yassıada’ya gönderildi,
işkencelere maruz bırakıldı. Yassıada’da hukuk
katledildi, “sizi içeri tıkan kuvvet böyle istiyor”
denilerek anayasa ve yasalar çiğnendi, Başba-
kan ve iki bakanı hukuk cinayetine kurban
edildi. Halkın adalet duygusu köreltildi. 

Kapatılan demokrat parti yerine ise o gün
için yerle bir edilen adalete karşılık “adalet”
adını taşıyan AP kuruldu. 12 Eylül 1980 de hal-
kın iradesi bir kere daha yok sayıldı darbeciler
bütün siyasi partileri kapattı. Toplumun temel
nizamı hukuk ve demokrasi bir kez daha ayak-
lar altına alındı. Demokratlar ve onu takip
edenler hep hukukun ve demokrasinin içinde
kalmayı benimsemişler “Hedefimiz doğru, da-
vamız doğru, yolumuz doğru” demişlerdi. O
yüzden yeni kurulan partinin adı Doğru Yol ola-

rak benimsendi.
“Demokrat”, “Adalet” ve “Doğru Yol” aslında

bu birbirini takip eden üç isim sadece partilerin
adları değil ayrıca Devletin toplumsal nizamı
olan hukuk ve demokrasiye ulaşmada izlenen
yolun da kilometre taşlarını ifade ediyor. De-
mokrasiye inanmayanların, onu içselleştireme-
yenlerin bunları anlamaları da mümkün
değildir.

Bunlardan söz etmek nereden aklınıza
geldi? Sorusu hemen aklınıza gelebilir, hemen
konuya gireyim.

Geçtiğimiz günlerde Sözcü TV Sisler Bul-
varı programında deneyimli gazeteci Saygı Öz-
türk yaşayan en büyük demokratı Ali Naili
Erdem’i ağırladı. Erdem1946’yı Ankara Hukuk
Fakültesi öğrencisi olarak yaşamış, DP gençlik
kolları üyesi olarak girdiği siyasette 1961’de AP
milletvekili olup 1980 darbesine kadar İzmir
milletvekili olarak görev yapmış, sanayi, Ça-
lışma ve milli eğitim bakanlıklarında bulun-
muştu. Onun anlattıklarını siyasete ilgi
duyanların, özellikle de gençlerin izlemesini
öneririm. Hele, adlarının önüne siyaset bilimci
yazan ama siyasetten hiçbir şey anlamayan TV
yorumcuları mutlaka izlemeli ders almalıdırlar
(https://www.youtube.com/watch?v=RSCbKFN
ZBXU) . Saygı Öztürk’ün sorduğu her soruya
verilen cevapların hepsi altı çizilecek, not alına-
cak nitelikteydi. Birkaç gün öncesinde de bir
iftar daveti vesilesiyle bir araya gelmiş hem
engin tecrübelerinden feyiz almış hem de kendi
görüşlerimizi paylaşma fırsatı bulmuştuk.

Ertesi günü haberleştik, program hakkında
takdir ve şükran duygularımı ilettim, feyiz aldı-

ğımızı söyledim. O da programda zaman darlı-
ğından söyleyemediklerini bana anlattı. Mer-
hum Demirel ile aralarında geçen
anekdotlardan söz etti. 

Konuştuklarımızın özeti başlığımız oldu.
Hukuk ve Demokrasi Devletin Toplumsal Niza-
mıdır. Hz. Ali de “Devletin Dini Adalettir” demiş.
Haktan, hukuktan, adaletten ayrılırsan, Kuvvet-
ler ayrılığı başta olmak üzere demokrasinin
temel niteliklerini yok sayarsan Devletin top-
lumsal nizamı da bozulur. Adaleti siyasallaştı-
rırsan, insanlar kendi adaletini aramaya
başlarlar, anarşi doğar. Allaha secde ettiğin
seccadeyi siyasi çıkarlara paspas edersen in-
sanların din duygularını da köreltirsin. 

Ali Naili Erdem merhum Süleyman Demi-
rel’in her daim gömleğinin üst cebinde minik bir
anayasa taşıdığını ve anayasayı ezbere bildi-
ğinden de söz etti. Hukukun üstünlüğüne so-
nuna kadar bağlı olan Demirel yeri geldiğinde
anayasayı çıkarır muhatabının yüzüne doğru
tutar hukuk dersi verirdi. 

Bugün anayasa mahkemesi kararları bile
uygulanmıyor. Anayasa delik deşik olmuş, kuv-
vetler ayrılığı desen hak getire. Öyleyse Devle-
tin toplumsal nizamını nasıl sağlayacaksınız?
İşte bozulma ve çürüme buradan geliyor, top-
lumsal nizam bozuldukça, etnik, mezhepsel,
fikri çatışmalar, kavgalar ve kutuplaşmaların da
altında yatan budur. 

Gelecek yazımda aynı konuda hem mer-
hum Demireli anlatavcağız hem de deneyimle-
rimizi ve çözüm önerilerimizi anlatacağız.

Kalın sağlıcakla…   
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SİYASET ARENASI

NACI AKIN

naci.akin45@gmail.com

HUKUK VE DEMOKRASİ 
DEVLETİN TOPLUMSAL NİZAMIDIR

İYİ Partİ Manisa İl Başkanı
Av. Ali Zafer İksir İstanbul Sarı-
yer’de yabancı uyruklu bir
şahıs tarafından bıçaklanarak
öldürülen taksici Yaşar Yanık-
yürek cinayetine ve son za-
manlarda taksicilere yönelik
artan sözlü, fiziksel şiddet ve
cinayetlere dikkat çekmek için
bir açıklama yaptı.

Korunaklı Taksi Projesi ile
bu olayların önüne geçileceğini
söyleyen Başkan İksir, “Yurtdı-
şında da birçok ülkede uygula-
nan bu proje ile taksilerimize
güvenlik kameraları, acil durum
butonları ve şeffaf koruma bö-
lümleri eklenmesi ile daha gü-
venlikli ve konforlu bir ulaşım

sağlanması planlanmaktadır”
dedi.

“KOrUNaKLI taKSİ 
PrOJESİ” 

Son zamanlarda taksicilere
yönelik artan sözlü, fiziksel şid-

det ve cinayetlere dikkat çeken
İYİ Parti Manisa İl Başkanı Ali
Zafer İksir, “İYİ Parti Manisa İl
Başkanlığı olarak, dün yaşanan
bir taksici cinayeti karşısında
daha derin üzüntülerimizi ve
endişemizi ifade etmek istiyo-
ruz. Yaşam hakkı, toplumumu-
zun en temel değerlerinden
biridir ve her yurttaşımızın gü-
venlik içinde yaşamasını sağla-
mak öncelikli görevimizdir.
Yaşanan bu elim olay, hepimizi
sarsmış ve alın teriyle ekmek
parası için çalışan taksici kar-
deşlerimizin güvenlikle ilgili
kaygılarını tekrar gündeme ge-
tirmiştir. Bu bağlamda, taksici-
lerimizin güvenliğini artırmak
için "Korunaklı Taksi Projesi"ni
öneriyoruz. Yurtdışında da bir-

çok ülkede uygulanan bu proje
ile taksilerimize güvenlik kame-
raları, acil durum butonları ve
şeffaf koruma bölümleri eklen-
mesi ile daha güvenlikli ve kon-
forlu bir ulaşım sağlanması
planlanmaktadır. Böylece, hem
sürücülerimizin hem de yolcu-
larımızın güvenliği maksimum
düzeye çıkarılacaktır” dedi.

“EN KISa SÜrEDE 
ÜLKELErİNE 

GÖNDErİLMELErİ 
GErEKİYOr”

Sığınmacıların ülke içeri-
sinde bir güvenlik problemi
oluşturduğuna değinen Baş-
kan İksir, en kısa sürede sığın-
macıların ülkelerine
gönderilmeleri gerektiğine
vurgu yaparak sözlerini şu şe-

kilde sonlandırdı, “ İkinci ola-
rak ise ülkemizin en önemli
sorunlarının başından gelen
sığınmacı sorununa değinmek
istiyorum. Toplumsal uyumu
ve güvenliği tehdit eden so-
runların en başında gelen ge-
çici koruma altındaki
yabancıların, durumlarının ye-
niden değerlendirilerek en kısa
zamanda kendi ülkelerine
gönderilmelerini ve Türkiye'de
misafir olan her bireyin huku-
kun üstünlüğüne saygı göster-
mesinin sağlanması
gerektiğini savunuyoruz. Dün
Sarıyer’de yaşanan Yaşar Ya-
nıkyürek cinayeti, yine geçtiği-
miz şubat ayında İzmir’de
üşümesin diye taksisine aldığı
şahıs tarafından öldürülen

Oğuz Erge cinayeti, İstan-
bul’da taksisine aldığı Cezayir
Uyruklu bir şahıs tarafından öl-
dürülen Osman Karaca cinayeti
sadece bu alandan örnekler.
Sosyal hayatta sığınmacılar ta-
rafından işlenen birçok cinayet,
gasp ve hırsızlık olayı halkın re-
fahı ve güvenliğini tehdit et-
mektedir. Manisa'da ve tüm
Türkiye'de barış ve güven orta-
mını korumak adına, kamuo-
yuyla iş birliği içinde, şeffaf ve
etkin önlemler alınması gerekti-
ğine inanıyoruz. İYİ Parti olarak,
bu konudaki çalışmalarımızı
sürdüreceğiz ve tüm taraflarla
diyalog içinde olmaya devam
edeceğiz. Her bir vatandaşımı-
zın huzuru için mücadelemiz
sürecek”

Başkan İksir’den taksici cinayetlerine tepki!

İÇİŞLErİ Bakanı Ali Yerli-
kaya, FETÖ'ye yönelik 14 ilde
düzenlenen "Kıskaç-12" ope-
rasyonlarında 60 şüphelinin ya-
kalandığını bildirdi.

Bakan Yerlikaya, sosyal
medya hesabından yaptığı
açıklamada, Emniyet Genel
Müdürlüğü İstihbarat Başkan-
lığı ve TEM Daire Başkanlığı
koordinesinde, İzmir, Denizli,
Afyonkarahisar, Konya, Aksa-
ray, Kahramanmaraş, Hatay,
Sakarya, Isparta, Muğla, Erzu-
rum, Düzce, Manisa ve Ço-

rum'da FETÖ'ye yönelik eş za-
manlı "Kıskaç-12" operasyon-
larının gerçekleştirildiğini
belirtti.

Operasyonlarda 60 şüpheli-
nin gözaltına alındığını bildiren
Yerlikaya, şüphelilerin, örgütün
sözde "güncel yapılanması" ve
"askeri mahrem yapılanması"
içerisinde faaliyette bulunduk-
larının belirlendiğini aktardı.

Bakan Yerlikaya, açıklama-
sında, "Şüphelilerin, himmet
adı altında para toplayarak ör-
güte finans sağladıkları, örgü-

tün 'gaybubet evi' olarak ad-
landırdığı hücre evlerinde sak-
landıkları, ankesörlü telefonlarla
iletişim kurdukları ve FETÖ so-
ruşturmaları kapsamında hak-
larında kesinleşmiş hapis
cezası ve aranma kaydı bulun-
duğu tespit edildi." ifadelerini
kullandı.

Operasyonlar sonucu ilk
belirlemelere göre, yaklaşık 6
milyon lira değerinde para ve
muhtelif değerde ziynet eşyası,
çok sayıda dijital materyal ile
dokümana el konulduğunu be-

lirten Yerlikaya, şunları kaydetti:
"FETÖ'cülere göz açtırma-

yacağız. Aziz milletimizin hu-
zuru, birlik ve beraberliği için

güvenlik güçlerimizin üstün
gayretleriyle operasyonlarımız
kararlılıkla devam edecek.
Operasyonları gerçekleştiren

kahraman polislerimizi tebrik
ediyorum. Allah ayağınıza taş
değdirmesin. Milletimizin duası
sizinle." aa

Mimar Fisun Kumbaracı,
Manisa Büyükşehir Belediye
Başkanı Mimar Ferdi Zeyrek’e
hayırlı olsun ziyaretinde bu-
lundu. 

Başkan Zeyrek’i tebrik
eden Kumbaracı, ilk kitabı

‘Parla ve Manisa’yı hediye etti.
Manisa Büyükşehir Bele-

diye Başkanı Mimar Ferdi
Zeyrek, Mimar Fisun Kumba-
racı’yı konuk etti.

Meslektaşı olan Başkan
Zeyrek’i, Büyükşehir Belediye

Başkanı seçilmesinden dolayı
tebrik eden Mimar Fisun Kum-
baracı, başarılar diledi. 

Ziyarette, ilk kitabını çıkar-
manın heyecanını da paylaşan
Mimar Kumbaracı, ‘Parla ve
Manisa’ adlı kitabını hediye

etti. Kumbaracı, çocuk edebi-
yatına kazandırılan kitabıyla il-
gili de bilgi verirken, Başkan
Zeyrek de, bu çalışmasından
dolayı kendisini kutladı, yayın
hayatında başarılar diledi.
Haber merkezi

İlk kitabını meslektaşı Başkan 
Ferdi Zeyrek’e hediye etti

31 Mart tarihinde gerçek-
leştirilen yerel seçimlerde
Kırkağaç Belediye Başkanı
olarak seçilen Üstün Dönmez,
Manisa Büyükşehir Belediye
Başkanı Mimar Ferdi Zeyrek’e
hayırlı olsun ziyaretinde bu-
lundu.

Manisa Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Mimar Ferdi

Zeyrek, Kırkağaç Belediye
Başkanı Üstün Dönmez’i ma-
kamında ağırladı. Başkan
Ferdi Zeyrek’e hayırlı olsun di-
leklerini ileten Başkan Dön-
mez, önümüzdeki beş yıl
boyunca Büyükşehir Beledi-
yesi ile el birliğiyle Kırkağaç’a
güzel hizmetler kazandırmak
istediklerini söyledi. Ziyaretten

duyduğu memnuniyeti ifade
eden Manisa Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Mimar Ferdi
Zeyrek, “31 Mart tarihinde
gerçekleştirilen seçimlerde,
vatandaşlarımızın desteğiyle
bu makamlara seçildik. Adil,
ulaşılabilir ve şeffaf bir beledi-
yecilik anlayışıyla 1 buçuk mil-
yon vatandaşımızın hakkını

koruyarak, proje ve hizmetleri-
mizi hayata geçireceğiz.
Üstün Dönmez Başkanıma, zi-
yaretinden dolayı teşekkür
ediyorum. İlimiz genelinde ol-
duğu gibi Kırkağaç ilçemizde
de önemli projelerle vatanda-
şımızın yanında olacağımızın
bilinmesini istiyorum” diye ko-
nuştu.  Haber merkezi

Başkan Dönmez, Başkan Zeyrek’i ziyaret etti 

operasyonunda 60 şüpheli yakalandıoperasyonunda 60 şüpheli yakalandı
FETÖ'ye yönelik "Kıskaç-12" FETÖ'ye yönelik "Kıskaç-12" 
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Burhan AKDEMİR

Yılı yarıladık neredeyse… 2024’te, geçmiş yıllar
gibi bize iyi gelmedi. Ne yazık ki her yeni yıl bir ön-
cekini aratır hale geliyor. 

Türkiye'de son yıllarda gündemi takip etmek zor-
laştı. Gündem sürekli birileri tarafından belirleniyor
ve biz buna yetişemiyoruz. Bir gün futbolda şiddet
olayları gündem olurken, ertesi gün döviz kurları
yükseliyor ve akaryakıt, doğal gaz gibi ürünlere zam
geliyor. Zam geliyor gelmesine de, peki ya maaş
zamlarını ne yapacağız? Maaşları, kime sorsak ‘ye-
tersiz’ diyor.

Vergiler, elektrik fiyatları, işsizlik ve ekonomik
kriz giderek artıyor. Et fiyatlarının tavan yapması, bir
zamanlar yoksulun yiyebileceği tavuk ve balık fiyat-
larının etin seviyesine yaklaşması nedeniyle artık bu
ürünler bile gramla alınır hale geldi. 

Her şeyin fiyatı cebimizi yakarken, pahalılığa çö-
zümleri de şöyle oluyor: “E onu da yemeyiverin
artık…”  Temel gıda ürünlerine bile erişim zorlaştı…
Domates, patates, kuru soğan, onları da mı yeme-
sin insanlar? İnsanlar en temel şeylere bile ulaşa-
mazken “onu da yemeyin” demek çok kolay. Manav
ya da pazardaki fiyatları gidip kendiniz görün.

Ekmek fiyatları ve ulaşım ücretlerini ise söyle-
meye gerek bile yok...

**

Dış politikamıza dönersek, neredeyse hiç kim-
seyle iyi ilişkilerimiz kalmadı. 

Suriye ve Irak ile uğraşırken, Rusya-Ukrayna sa-
vaşı devam ediyor ve üstüne bir de Filistin-İsrail sa-
vaşı... Bir gece İran'ın füzeler ve insansız hava
araçlarıyla İsrail'e saldırdığını görüyoruz.

2023'te 11 ilimizde yaşanan deprem felaketinin
yaralarını henüz atlatamamışken, ekonomik olarak
da zorlu bir dönem geçiriyoruz.

Bir yerel seçimde geçirdik biliyorsunuz… Sandık-
tan ‘değişim’ çıktı. Umarım siyasilerde kendilerine
bir özeleştiri yapıp milletin verdiği mesajları doğru
okurlar. 

**

Görünen o ki yeni yıla girdiğimizden beri hayat
daha da zorlaştı. Maalesef, tarihi bir krizin eşiğinde-
yiz. Son iki yıldır her türlü ekonomik parametreyle
deneme yapılmış ve tencerenin içi tamamen boşal-
tılmış durumda.

Emlak piyasasındaki balon, borsa, ikinci el araç
pazarı, ekmek fiyatları, faiz açıklamaları, döviz kuru,
kredi kartı gibi sayabileceğim daha nice konuyla ba-
şımız dertte.

Hepimiz sıkıştık kaldık… Bir çıkmazın içindeyiz!

Muzun kilosunun 50 TL’yi geçtiği, biberin ise 200
TL olduğu günümüzde, temel gıda maddelerine eri-
şim bile zorlaşıyor.

CANSU
MERİÇ

BİR ÇIKMAZIN İÇİNDEYİZ!

GENÇ BAKIŞ

MANİSA İl Emniyet Müdürü
Fahri Aktaş, ziyaret gerçekleşti-
rerek hem vatandaşla buluşu-
yor hem de şikayetleri yerinde
dinliyor. Müdür Aktaş, bu kap-
samda Manisa’nın Şehzadeler
ilçesine bağlı Bayındırlık Mahal-
lesi’ni ziyaret etti. İlk olarak ma-
halle muhtarı Bedirhan
Çiçek ile bir araya
gelen Müdür
Aktaş, muhtar

Çiçek’ten mahal-
lenin durumu hak-

kında bilgi aldı.
Çiçek ise Emniyet Mü-

dürü Fahri Aktaş'a gerçek-
leştirdiği bu ziyaretten ötürü
teşekkürlerini ifade etti.

Daha sonra mahalle sakin-
leri ile sohbet edip istek ve ta-
lepleri dinleyen Müdür Aktaş,
esnafa hayırlı işler diledi. Fahri
Aktaş'a ziyareti sırasında Ba-
yındırlık Mahallesi sakinleri ta-
rafından yoğun ilgi gösterildi. 

Manisa İl Emniyet Müdürü Fahri Aktaş Şehzadeler ilçesinde bağlı olan Bayındırlık mahallesinde vatandaş ve esnafla buluştu

Müdür Aktaş’tan Bayındırlık Mahallesi ziyareti

MANİSA'NIN Şehza-
deler ilçesinde 31 Mart
seçimlerinde belediye
başkanlığına seçilen Gül-
şah Durbay, bayram tatili-
nin ardından mesaisine
hızlı başladı.  Bayram tati-
linin ardından vatandaşları
makamında ağırlayan
Başkan Durbay, tebrikleri
kabul etmenin yanı sıra,
vatandaşların talep ve is-
teklerini de dinledi. 

Şehzadeler Belediye
Başkanı Gülşah Durbay,
bayram tatilinin ardından
vatandaşların yoğun ilgi-

siyle karşılaştı. Maka-
mında gelen vatandaşları
tek tek kabul eden Baş-
kan Durbay, kendisine ile-
tilen tebrikleri
memnuniyetle kabul etti.
Ayrıca, vatandaşların bek-
lenti ve önerilerini de dik-
katle dinleyen Başkan
Durbay, yerel yönetim hiz-
metlerinin daha etkin ve
verimli bir şekilde sunul-
ması için vatandaşlarla iş-
birliği içinde olacağını
vurguladı. Başkan Durbay,
yaptığı açıklamada, "Va-
tandaşlarımızın destek ve

güveniyle göreve başladık.
Halkımızın beklenti ve ta-
leplerini dikkate alarak, il-
çemizi daha yaşanabilir bir
hale getirmek için çalışa-
cağız. Burada olmaları,
bizim için büyük bir moti-
vasyon kaynağı. Halkı-
mızla sürekli diyalog
halinde olacağız ve onların
sesine kulak vereceğiz"
dedi.  

Başkan Durbay'ın bu
yaklaşımı, ilçe sakinleri ta-
rafından olumlu karşılandı.
İHA

Başkan Gülşah Durbay'a ziyaretçi akını 

ALAŞEHİR Ticaret
Borsası, hava olaylarının
tarımsal üretime etkisini
azaltmak amacıyla 6 nok-
tada meteoroloji istasyonu
kurulumu gerçekleştirdi.   

Borsa tarafından ku-
rulan meteoroloji istasyon-
ları sayesinde; iklim
şartlarından dolayı mey-
dana gelen zararlara ve

hastalıklara karşı çiftçilerin
daha kolay ve çabuk mü-
dahale etmeleri amaçlanı-
yor. Ticaret Borsası
Başkanı Hüseyin Soygür
ve teknik ekipler, pilot
bölge olarak seçilen ma-
halleleri ziyaret ederek,
çiftçileri bilgilendirme top-
lantıları düzenliyor. Alaşe-
hir Sobran Mahallesi'nde

ikamet eden ve arazisine
meteoroloji istasyonu ku-
rulan çiftçi Hasan Özkan,
"Geçen yıl yağmurdan ve
pronoz hastalıklarından
dolayı mağdur olduk. Bu
sene borsamız bu metro-
loji istasyonlarını kurdu.
Havanın nem oranına göre
durumuna göre ilacımızı,
gübremizi, suyumuzu ve-
receğiz. Ticaret Borsası
hava durumunu bize me-
sajla gönderecek ve biz
de daha az masraf ve ilaç-
lama yaparak inşallah
daha verimli bir yıl geçe-
ceğiz" dedi. 

Projeyle ilgili bilgi
veren Alaşehir Ticaret Bor-
sası Ziraat Mühendisi Sü-
leyman Yüksel, "2024 yılı
üretim yılı sezon başında
Alaşehir Ticaret Borsası
olarak meteoroloji istas-
yonu projesini hayata ge-
çirdik. Pilot bir uygulama
ile Alaşehir’in 6 farklı ma-
hallesinde, meteoroloji is-
tasyonu kurduk . Bu
istasyonları kurma amacı-
mız, geçen yıl yaşanan
midliyo hastalığı sebebiyle

çiftçilerimizin büyük bir
ürün kaybına sebep ol-
ması. Dolayısıyla bölgenin
ekonomik olarak etkilen-
mesi nedeniyle borsa ola-
rak böyle bir projeye imza
atmak istedik. Bu proje ile
çiftçilerimize yaşanabile-
cek iklimsel değerleri
mesaj yoluyla ileterek, çift-
çilerimizin bağlarının veya
diğer ürünlerinin ilaçlama
ve tarımsal uygulamalarını
daha bilinçli bir şekilde
yapıp, iklimsel olaylardan
en az zarar görmelerini
hedefledik. 

Başlatılan bu pilot
proje başarıya ulaştığı sü-
rece, bunu İlçe Tarım Mü-
dürlüğünde görevli

arkadaşlarla entegre hale
getirip genele yayma he-
defindeyiz. Kurduğumuz
bu altı istasyon yaklaşık
25 bin dekarlık bir alanı
içermekte. Bu 25 bin de-
karlık arazi içinde bulu-
nan hava şartlarını, nem,
yağmur, dolu, fırtına gibi
bilgileri bize aktarıyor.
Bunlar doğrultusunda za-
rarlıların ve hastalıkların
hangi süreçlerde oldu-
ğunu takibini yapıp, çift-
çilerimize uyarı
bilgilendirmelerimizi ya-
pacağız. Çiftçilerimizde
bu doğrultuda daha bilin-
çli ilaçlama, gübreleme
ve sulama yapacaklar"
dedi.  İHA

Çiftçilere erken uyarı için meteoroloji 
istasyonları kuruldu 

MANİSA'NIN Akhisar ilçesinde, 31 Mart 2024
Mahalli İdareler Seçimlerini kazanan muhtarlar için
mazbata töreni düzenlendi.

Akhisar Ziraat Odasındaki tören, 109 mahallede
görev yapacak muhtarların katılımıyla yapıldı.

Akhisar Muhtarlar Derneği Başkanı İhsan Gümüş,
yeni dönemin tüm muhtarlar için hayırlı olmasını dile-
yerek, muhtarlara başarılar diledi. AA

Akhisar'da
muhtar seçilenler 
mazbatalarını aldı
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MAnİsA Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Mimar Ferdi
Zeyrek, Şehit Enis Budak’ın
kardeşi Yunus Budak ve ab-
lası Gönül Durmuş ile Gazi eşi
Hacer Gülün’ü konuk etti. 

Geçtiğimiz Aralık Ayı’nda
teröristlerle çıkan çatışmada
şehit olan kahraman askerimiz
Piyade Sözleşmeli Er Enis Bu-
dak’ın kardeşi Yunus Budak
ve ablası Gönül Durmuş ile te-
rörle mücadele gazisi eşi
Hacer Gülün Manisa Büyük-
şehir Belediye Başkanı Mimar
Ferdi Zeyrek’e ziyarette bu-

lundu. 
Ziyaretleri nedeniyle

Budak, Durmuş ve Gülün’e te-
şekkür eden Başkan Ferdi

Zeyrek, “Tüm şehitlerimizi bir
kez daha rahmetle anıyor, ga-
zilerimize güzel ömürler diliyo-
rum. Şehit ailelerimizin ve

gazilerimizin her zaman ya-
nında olmaya devam edece-
ğiz”  ifadelerini kullandı.
Haber merkezi

Başkan Zeyrek şehit ailesi ve
gazi eşiyle bir araya geldi
Başkan Zeyrek şehit ailesi ve
gazi eşiyle bir araya geldi

TurguTlu Belediye Baş-
kanı Çetin Akın, Turgutlu
Kamil Semizler İlkokulu öğren-
cisi Ege’nin sınıf başkanlığı
seçiminde “Seçilirsem bele-
diye başkanımızı sınıfımıza ge-
tireceğim” vaadini yerine

getirdi. Turgutlu Kamil Semiz-
ler İlkokulu 3/A sınıfı öğrencisi
Ege Başbostancı’nın sınıf baş-
kanlığı seçimleri öncesinde
sınıf başkanlığını kazanmak
için arkadaşlarına “Seçilirsem
Belediye Başkanımız Çetin

Akın’ı sınıfımıza getireceğim”
vaadinde bulundu. Başkanlık
seçimini kazanan Ege’nin ver-
diği söz gerçekleşti. Turgutlu
Belediye Başkanı Çetin Akın,
sınıf başkanı olan Ege’yi, sınıf
arkadaşlarını ve öğretmenini

tebrik etmek için ziyarette bu-
lundu. Başkan Akın, ayrıca
öğrencilerin taleplerini ve is-
teklerini diledi. 

Başkan Çetin Akın, ziya-
reti sonunda öğrencilere Gazi
Mustafa Kemal Atatürk’ün
Nutuk kitabını hediye etti. Öğ-
rencilerin yoğun ilgi gösterdiği
Başkan Akın’ın ziyareti hatıra
fotoğrafları çekilmesi ile son
buldu. 

Turgutlu Belediye Başkanı
Çetin Akın, “Hem Ege hem
ben sözümüzü tuttuk. Sınıf
başkanı seçilen ve en büyük
vaadi; 'Başkan Çetin Akın'ı sı-
nıfa getireceğim' diyen Kamil
Semizler İlkokulu 3/A sınıf öğ-
rencisi Ege Başbostancı, sınıf
arkadaşlarını ve sınıf öğretme-

nimizi ziyaret ettik. Taleplerini
ve isteklerini can kulağıyla
dinledik. Çocuklarımızın ne-

şesi ve enerjisi günümüzü gü-
zelleştirdi. Siz hep gülün ço-
cuklar” dedi.  İHA

Başkan Akın, sınıf başkanı Ege’nin
seçim vaadini yerine getirdi 

Başkan Akın, sınıf başkanı Ege’nin
seçim vaadini yerine getirdi 
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Burhan AKDEMİR

Burhan AKDEMİR

Önceki gün, Gazeteciler Cemiyeti yönetimi ola-
rak, Yunusemre Belediye Başkanı Semih Balaban'a
bir kutlama ziyareti gerçekleştirdik. Belediye'nin yeni
binasını da, ilk defa bu ziyarette görme fırsatı bul-
dum. Bulmaz olaydım mı diyeyim, görmez olaydım
mı? İnanamadım, yuhh dedim. CHP'li bir belediye
başkanı olarak görevini yerine getirirken, burada
günlerini, gecelerini geçirecek olan Semih Balaban
için de üzüldüm. Ne kadar görev aşkı da olsa, diğer
yandan da her gün insanın ayakları geri geri gider bu
binaya gelirken. Gerçekten abartmıyorum, bu binayı
görenler anlayabilir beni ancak.

Otoparkta arabanızdan indiğinizde, geniş bir park
alanı ve sol tarafta büyük bir rölyef karşılıyor sizi. Röl-
yef evet büyük ama, burada Atatürk nedense küçük
olarak resmedilmiş. Olsun, biz onun dünyaya sığma-
yan büyüklüğünü çok çok iyi biliyoruz nasılsa. Yunu-
semre Belediyesi binasının içerisine adım attığımda
bir yandan zaman tünelinde geçmişe yolculuk yap-
mış gibi oldum, diğer yandan da sanki Topkapı Pa-
lace Otel'e girmiş gibi hissettim. Tam bir otel lobisi.
Kocaman bir masa, işlemeli oymalı bir koltuk, kol-
tukta oturan personel minnacık kalmış. Bekleme ta-
rafı ise o kadar rahat koltuklar ki, sabah gel akşama
kadar vakit geçir. Işıl ışıl parlıyorlar, süslü püslü, altın
rengiyle bezeli. Daha girişte, altın varaklar karşılıyor
sizi. Otelde yerleşeceğim odaya işlemlerimi yaptırıyor
gibi bir hisse kapıldım.

Neyse, ziyarete geldim ya başkanlık katına çıktım
asansörle, modern bir şekilde.

Başkan Semih Balaban'a ziyaretçi trafiği çok
yoğun, malum yeni seçildi, kutlamak için gelenlerle
dolu odası. Makam odasının kapısı açık. İçeriye gir-
diğimde gözlerim kamaştı. Nereye oturayım, nerede
daha rahat ederim bir an onu düşündüm. Birkaç kol-
tuk takımı, oymalı, varaklı. Kocaman bir çini soba.
Büyük büyük sehpalar. Tavanda yine altın sarısı
metal süslemeler. Çini vazolar büyük büyük, varaklı.
Kendimi sanki böyle kıymetli eşyalarla dolu bir odaya
girmişim de yanımda da küçük çocuğum var, aman
ona çarpmasın, buna dokunmasın tedirginliği. Vallahi
bu hisler içerisindeyim. Çoğu insanın evini döşerken,
belki maddi imkanlardan alamayacağı ya da bu çok
mu klasik, tarihi eser gibi kalır diyeceği eşyalarla
dolu. Gözüm, bir kavuk ve bir kaftan aramadı değil,
bu odayı tamamlardı. Bir kılıç bir kalkan belki vardı
ama, o kadar eşyanın arasında görememiş olabilirim. 

Neyse, Başkan Balaban'ın makam masasının
önündeki koltuğa oturdum, baktım ki bir bel yastığı.
Meğer, bunlardan çokmuş makamda, eski başkan
için. Semih Başkan konuşuyor, anlatıyor, bir yandan
onu dinliyorum ama bir yandan da salonun diğer ta-
rafında kalan koltuk takımlarını inceliyorum. Sanki
Dolmabahçe Sarayı gibi. Sonra bir anda aklım Beş-
tepe'ye gidiyor, Cumhurbaşkanlığı Külliyesi'ne. Bu-
rası böyleyse, orası nasıldır diyorum. Aklımda deli
sorular. Kısacası, Yunusemre Belediyesi binasında
varaklanmadık yer kalmamış. Semih Başkan, konuş-
masının bir bölümünde belediyenin borcunu söyledi-
ğinde, dilimi yutacaktım, bu varaklar keşke gerçek
altından olsaydı da satılıp bu borçlar ne güzel denirdi
diye bile düşündüm. 

Hani bazen diyoruz ya, "Gülüyoruz ağlanacak ha-
limize" diye. Hah işte durum aynen bu şekilde. Ne
gerek var bu kadar ihtişama, gösterişe, har vurup
harman savurmaya. Bir taraftan tasarruf tedbirleri de,
diğer taraftan bol kepçeden harca, bu kadar borç
yap. Şimdi bana, o eşyalar eski başkanın özel eşya-
ları diyenleriniz olabilir ama, bu makam onun şahsi
makamı değil. Seçimle gelenin oturduğu bir makam.
Sen burayı kendi zevkine göre de bu kadar ihtişamlı
dekore edemezsin. Bu binayı daha modern bir şe-
kilde yapmak varken, bu tarz yapamazsın. Sen o kol-
tuktan kalktığında yerine oturacak kişiyi böylesi bir
çalışma ortamına mecbur kılamazsın. Daha da ötesi,
vatandaşın verdiği paralarla yapılan binayı bu şekilde
yapamazsın. 

Semih Başkan, "Şu anda bir kuruş para harcaya-
mam" diyor yeni bir dekor için. Mecburen sanki
başka birinin kıyafetini giymiş de eğri durmuş gibi bir
ortamda şu an Başkan Semih Balaban. Belki o çok
fazla takılmıyor, hizmet aşkıyla yeni bir yapılanmanın,
planlamanın, nasıl hizmet edebilirimin derdinde. Sa-
dece, fazla ışıltıdan biraz gözleri yoruluyor olabilir.
Tekrardan kendisini kutluyor, başarılar diliyorum
Semih Başkan'a. Çıktığı yol zorlu olabilir ama, yıllar-
dır çeşitli kademelerde görev yapmanın getirdiği biri-
kimiyle ve görevini layığıyla yapacak isimlerle
kuracağı ekibinin de desteğiyle üstesinden gelir in-
şallah diyorum.

Eğer bir gün yolunuz düşer de Yunusemre Beledi-
yesi'ne giderseniz, ne yazmak istediğimi, yazmak is-
teyip de yazamadıklarımı siz daha iyi anlayacaksınız.
Biraz hesap biraz kitap, Biraz izan biraz vicdan her-
kese lazım diyorum.

ZERRİN AĞAR

RengAhenk

DIŞI BENİ, İÇİ SİZİ YAKAR

HER tarafından tarih
fışkıran Manisa’da en
büyük eksikliklerin ba-
şında hiç şüphesiz müze
geliyor. Kültürel varlıkları-
nın zenginliği dillere des-
tan olan kentte, 6 yıl önce
müze için ilk adım atıldı,
29 Ocak 2018 yılında Ma-
nisa Arkeoloji ve Etno-
grafya Müzesinin inşaatı
başladı. 2020 yılının ocak
ayında da açılışı yapılacağı
söylendi. Ancak inşaatın
başlangıç tarihinden itiba-
ren neredeyse 6 yıl, açılış
için söz verilen tarihten iti-
baren de 4 yıldan fazla
süre geçmesine rağmen
müze bir türlü açılamadı.
Müze, Manisa Dostlar
Meclisi’nin de gündemin-
deydi. Meclis üyeleri mü-
zenin bir an önce açılması
çağrısı yaptı.

Manisa Dostlar Meclisi
Cihan Canuyar başkanlı-
ğında toplandı. Toplantıda
İnşaatı tamamlanan ve

hizmete açılmayan Yeni
Manisa Müzesi konu-
şuldu. Manisa Dostlar
Meclisi üyeleri Yeni Ma-
nisa Müzesinin en kısa sü-
rede açılması gerektiğini
söyledi. Manisa Dostlar
Meclisi'nin sözcüsü Cihan
Canuyar  "Manisa Dostlar
meclisi olarak şehrimizin
hafızasına önem veriyoruz,
bir şehrin hafızasının en

önemli parçası da müzesi-
dir. 2012 yılında müze ola-
rak yer tahsisi yapılmasına
ve tahsis yapılan yerde
yeni müze binası inşa edil-
mesine rağmen neden
hala Manisa’mızın müzesi
açılmamıştır. Bunca
zaman açılmama nedeni
nedir? Dostlar Meclisi ola-
rak Manisa müzesinin bir
an evvel hizmete açılma-
sını istiyoruz" dedi.

ELiMiZDEn GELEn 
DEsTEĞi 

VERECEĞiZ
Manisa Dostlar Mecli-

si'nin sözcüsü Cihan Ca-
nuyar Yeni Manisa
Müzesinin açılması için
her türlü desteği verecek-
leri ifade ederek "Manisa
Dostlar Meclisi olarak yeni
Manisa müzesinin hizmete
açılmasını istiyoruz. Yeni
Manisa Müzesinin hizmete
açılması için bizler elimiz-
den gelen desteği verece-
ğiz" diye konuştu.

YILan HiKaYEsinin 
DE HiKaYEsinE 

DÖnDÜ
İnşaatına 29 Ocak

2018 tarihinde 20 milyon
300 bin TL’ye mal olacağı
açıklanan, toplam kapalı
alanı 7 bin 600 metrekare,
sergi alanı 2 bin 392 met-
rekare ve depo alanları ise
1240 metrekare olan mü-
zenin, 2020 yılının ocak
ayında hizmete gireceği
açıklanmıştı. 

KÜFLEnDiRME 
TEKniĞi 

UYGULanIYOR
Müze ile ilgili daha

önce çeşitli zamanlarda
dış cephesinin küf tuttu-
ğuna ilişkin haberler de

Manisa basınında yer aldı.
Manisa Olay Gazetesi’nin
de 202 yılının haziran
ayında benzer bir habere
sayfalarında yer vermesi
üzerine gazeteye ziyarete
gelen müze yetkilileri, küf-
lendirmenin bilinçli yapıldı-
ğını, Avrupa’nın seçkin
müzelerinde de bu tekni-
ğin uygulandığını ifade
etti.  Konunun uzmanla-
rınca verilen bilgilerde mü-
zenin paslı görüntüsünün
özellikle o şekilde olduğu
ifade edildi. Troya Mü-
zesi’nde kullanılan ve
‘Corten Tekniği’ olarak bi-
linen teknik sayesinde dış
cephede kullanılan malze-
menin özellikle paslandırıl-
dığı, belli bir süre
sonrasında orijinal rengini
alacağı bildirildi. Duvarlara
akan pasın ise temizlene-
ceği ifade edildi. 

MÜZE aÇILIRsa 
EsKi MÜZEDEKi 

EsERLER BURaDa 
sERGiLEnECEK

Manisa’daki eski mü-
zede sergilenen ve açıl-
masıyla birlikte Manisa’nın
yeni müzesinde sergilene-
cek eserler ve detayları şu
şekilde: Müzenin arkeolo-
jik eserler bölümünde
Lydia Bölgesindeki höyük
yerleşmeleri, Philadelphia
(Alaşehir), Thyatira (Akhi-
sar), İulia-Gordos (Gör-
des), Apollonis
(Mecidiyehisar), Magnesia
ad Sipylum (Manisa), Atta-
lia (Selçuklu-Akhisar), Dal-
dis (Kemer-Salihli), Tabala
(Yurbaşı-Kula), Maioneia
(Meye-Kula) gibi antik şe-
hirlerden getirilmiş olan
eserler sergilenmiştir. Mü-
zede bu eserlerin yardı-

mıyla Tunç Çağı ile Bizans
dönemi arasındaki dö-
nemler kronolojik bir şe-
kilde teşhir edilmiştir.
Bunların yanı sıra Kyble,
Athena, Aphrodite, genç
kız, genç atlet heykelleri,
Meryem-İsa, Cebrail ve
Mikail’in mermer rölyefleri;
Sardes’teki tonozlu me-
zardan getirilen tavus
kuşlu mezar freski, gümüş
İncil muhafazası, çeşitli
kandiller müzenin başlıca
eserleri arasında gelmek-
tedir. Ayrıca Prehistorik,
Arkaik, Klasik, Helenistik,
Roma ve Bizans dönemle-
rine tarihlenen altın mü-
cevherler, bronz figürinler,
fildişi saç tokaları gibi
küçük buluntular da onları
tamamlamaktadır.

Sardes’te 1957 yılında
başlayan ve günümüzde
de devam eden kazılarda
ortaya çıkarılan çeşitli bu-
luntular, sinagog mozaik-
leri, kitabeler, steller ve
mil taşları da bulunmak-
tadır. MÖ.25.000 yıl ön-
cesinde yaşamış olan
insan fosil ayak izleri,
Prehistorik Çağlarda ve
Tunç Çağı’nda ölü
gömme kültüne ilişkin ör-
nekler, keramikler, ryton-
lar, mermer idoller,
Klozomenai’den getirilen
pişmiş topraktan lahitler
ve Miken dönemi eserleri
de sergilenmektedir.

Müzenin etnoğrafya
bölümünde Manisa Ulu
Cami minberinin ahşap
kapı kanatları, XVI. yüzyıl
çinileri, XVII.-XVIII. yüzyıla
ait çeşitli yazmalar, kesici
ve delici silahlar ile yöre-
sel etnoğrafik eserler bu-
lunmaktadır.

Manisa’da inşaatına 2018 yılının ilk ayında başlanan, 2020 yılında açılacağı duyurulan ancak he-
nüz açılışı yapılmayan Manisa Arkeoloji ve Etnografya Müzesi, Dostlar Meclisi’nin gündemindeydi 

Müzeyi ne zaman açacaksınız?

Manisa Bitlisliler Kül-
tür ve Dayanışma Derneği
Başkanı Cevdet Çiçek,
Şehzadeler Belediye Baş-
kanı Gülşah Durbay’ı ziya-
ret ederek görevinde
başarılar diledi. 31 Mart
seçimlerinde başkan seçi-
len Şehzadeler Belediye
Başkanı Gülşah Durbay,
ziyaretçilerini ağırlamaya
devam ediyor. Manisa Bit-
lisliler Kültür ve Daya-
nışma Derneği Başkanı
Cevdet Çiçek, yönetim
kurulu üyeleriyle birlikte
Başkan Durbay’a hayırlı
olsun ziyaretinde bulundu. 

Başkan Gülşah Dur-

bay’ın bir kadın olarak
başkan seçilmesinin çok
önemli olduğunu vurgula-
yan Başkan Çiçek, “Şeh-
zadeler’e Gülşah
başkanımızla birlikte
bahar geldi. İnanıyorum ki
çok güzel hizmetlere imza
atacak. Bizlerde Bitlisliler
Derneği olarak her zaman
yanındayız” diyerek gör-
evinde başarılar diledi. 

Şehzadeler Belediye
Başkanı Gülşah Durbay
ise Başkan Çiçek ve eki-
bine gerçekleştirdiği ziya-
retten dolayı teşekkür
ederek, Şehzadeler’in
daha yaşanabilir bir kent
olması için hep birlikte ça-
lışacaklarını kaydetti.

Bitlisliler Derneği’nden Başkan Durbay’a ziyaret
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Türkiye'nin savunma sanayisi ihracatındaki artış sürecek
SAvUnmA Sanayii Başkanı

Görgün, "Geçtiğimiz yılı 5,5
milyar dolarlık ihracat teslima-
tıyla kapattık ancak 10,2 milyar
dolarlık da yeni sözleşme imza-
ladık. 

Bu sene daha büyük ra-
kamlarla dost ülkelerin ihtiyaç-
larını karşılayacağız." ifadesini
kullandı.

Cumhurbaşkanlığı Savunma
Sanayii Başkanı Haluk Görgün,
savunma sanayisi ihracatında
artış ivmesinin süreceğini belir-
terek, "Geçtiğimiz yılı 5,5 milyar
dolarlık ihracat teslimatıyla ka-
pattık ancak 10,2 milyar dolar-
lık da yeni sözleşme imzaladık.
Bu sene daha büyük rakam-
larla dost ülkelerin ihtiyaçlarını
karşılayacağız." dedi.

OSTİM Savunma ve Hava-
cılık Kümelenmesi (OSSA) tara-
fından düzenlenen Savunma ve
Havacılıkta Endüstriyel İşbirliği
Günleri (ICCDA) etkinliği, ATO
Congresium'da başladı. Sa-
vunma ve havacılık sektörünün
global aktörlerini, ana yüklenici
kurum ve kuruluşlarını KO-
Bİ'lerle buluşturan etkinlik kap-
samında 3 gün boyunca iş
görüşmeleri gerçekleştirilecek.

OSSA Yönetim Kurulu Baş-
kanı İbrahim Yarsan, etkinliğin
açılışında, son dönemde ha-
yata geçirilen projelerle Türk
savunma sanayisinin, Cumhuri-
yet'in 100. yılında önemli bir
başarı hikayesi yazdığını söy-
ledi.

Etkinlik kapsamında 50'den
fazla ülkeden katılımcılarla KO-
Bİ'leri ve ana sanayi firmaları

arasında yeni işbirlikleri kurul-
masını amaçladıklarını vurgula-
yan Yarsan, söz konusu
işbirliklerinin sektörün gelişimi
açısından önemli olduğuna işa-

ret etti.
"İhrAcAt kİlogrAm

değerİmİz geçtİğİmİz
yıl 

yüzde 14 Arttı"
Prof. Dr. Haluk Görgün ise

savunma sanayinin ihtiyaçla-
rını karşılamak adına çalışma-
lara hızla devam ettiklerini
belirterek, "Ana ve alt yükle-
nici firmalarımızdan KOBİ'lere,

üniversitelerden AR-GE mer-
kezlerimize kadar büyük bir
ekosistem, savunma sanayi-
mizin büyümesi ve gelişme-
sinde en önemli aktörlerdir."

dedi.
Görgün, Türkiye'nin sa-

vunma sanayinde ihracatın
her sene artarak devam etti-
ğini aktararak, son on yılda
kara, deniz ve hava savunma
ürünlerinden uzaya kadar her
alanda geliştirilen ürünlerin
hem yurt içi hem de dost ülke
ordularının ihtiyaçlarına cevap
verdiğini söyledi.

Türkiye'nin, uluslararası
alanda rekabetçi ve teknolojik
ürünlerle adından övgüyle söz
ettiren ülke konumuna geldi-
ğine dikkati çeken Görgün,

şunları kaydetti:
"Kilogram başına ihracat

değeri her geçen yıl artmaya
devam ediyor. İhracat kilo-
gram değerimiz geçtiğimiz yıl,
bir önceki yıla göre yüzde 14
artışla 65 dolar seviyesine
ulaştı. Biz sektörümüzün sür-
dürülebilir büyüme sağlama-
sını önemsiyoruz. 

Sektörümüzün büyüdü-

ğünü, ana problemimizin de
bu büyümeyi yönetmek oldu-
ğunu farkındayız. 

Bunun için başkanlık ola-
rak, ulusal ve uluslararası sa-
nayileşme etkinliklerine, iş
platformlarının oluşturulma-
sına, etkileşiminin artırılmasına
ayrıca özen gösteriyoruz."

Görgün, bu tür etkinliklerin
ülkede bulunan iş ve yatırım
fırsatlarının ön plana çıkarıl-
ması açısından önemli oldu-
ğuna vurgu yaparak, atılan
adımların sonuçlarını gördük-
lerini ve görmeye devam ede-
ceklerini söyledi.

Söz konusu gelişmelerin
rakamlara da yansıdığını belir-
ten Görgün, "Geçtiğimiz yılı
5,5 milyar dolarlık ihracat tes-
limatıyla kapattık ancak 10,2
milyar dolarlık da yeni söz-
leşme imzaladık. 

Bu sene de geçen seneden
daha büyük rakamlarla şirket-
lerimizin gayretleriyle dost ül-
kelerin ihtiyaçlarını
karşılayacağız. Sürdürülebilir
bir savunma sanayi işbirliği
oluşturma hedefleriyle güven
veren işbirliği yaklaşımımızla
bunların artacağını şimdiden
öngörüyoruz." değerlendirme-
sinde bulundu.

Görgün, etkinliğe 50'den
fazla ülkeden yoğun katılım ol-
masından dolayı memnuniye-
tini dile getirdi.

AnkArA SAvUnmA
SAnAyİSİnde ülkenİn 

lokomotİfİ
OSTİM Organize Sanayi

Bölgesi Yönetim Kurulu Baş-

kanı Orhan Aydın da Anka-
ra'da bir savunma sanayi eko-
sistemi oluştuğunu ve bu
ekosistemi daha ileriye taşı-
mak için kümelenmenin kurul-
duğunu vurguladı. 

Bu yapıya ev sahipliği yap-
maktan büyük gurur duyduk-
larını belirten Aydın,
"Türkiye'nin üretim gücü, kali-
teli ürün yapma kabiliyetinin
oluştuğunu görüyoruz. 

Bu gücünü tedarik siste-
minde daha da artırmak için
her türlü çabayı gösterip eli-
mizden geleni yapacağız." ifa-
delerini kullandı.

Ankara Ticaret Odası Baş-
kanı Gürsel Baran ise Türk sa-
vunma sanayisinin altın çağını
yaşadığını vurgulayarak, bu
başarıda KOBİ’lerin önemli bir
katkısı bulunduğunu söyledi.
OSSA’nın KOBİ’lerin sektöre
katkısını artırmak için bir dizi
çalışma yaptığına işaret eden
Baran, etkinliğin yeni iş fırsat-
larına kapı aralayacağına inan-
dığını kaydetti.

Ankara Sanayi Odası Baş-
kanı Seyit Ardıç da savunma
ve havacılık sanayisinde son
20 yıldaki en kıymetli işlerden
birine imza atıldığını, yüzde
80'lere varan yerlilik oranına
ulaşıldığını aktardı.

Savunma sanayi olmadan
ekonomik ve siyasi bağımsız-
lıktan bahsetmenin mümkün
olmadığını belirten Ardıç, An-
kara'nın savunma ve havacılık
sanayisi açısından ülkenin lo-
komotifi konumunda olduğu-
nun altını çizdi. AA

Uzmanlar, ödemeler dengesi verilerini değerlendirdi

UzmAnlAr, cari
açıktaki iyileşmenin dış ti-
caret açığındaki gerileme-
den kaynaklandığını
belirterek, cari açığın bu
yılın sonunda 25-30 milyar
dolar seviyelerine gerileye-
bileceği öngörüsünde bu-

lundu.
Türkiye Cumhuriyet

Merkez Bankası (TCMB)
tarafından açıklanan öde-
meler dengesi verilerine
göre, Mayıs 2023'te 60,1
milyar dolar ile zirveye
çıkan yıllıklandırılmış cari

açık, 28,3 milyar dolar
azalarak bu yılın şubat
ayında 31,8 milyar dolara
indi. Böylece yıllıklandırıl-
mış cari açık, Temmuz
2023'ten bu yana üst
üste 7 aydır gerilemiş
oldu.

AA Finans analisti ve
ekonomist Haluk Bürüm-
cekçi, AA muhabirine
yaptığı değerlendirmede,
cari açıkta şubat ayında
gözlenen iyileşmede dış
ticaret açığının geçen
yılın belirgin şekilde al-

tında kalmasının ana
etken olduğunu belirtti.

Cari açığın bu yılın so-
nunda 30 milyar dolar ci-
varına gerileyebileceği
öngörüsünde bulunan
Bürümcekçi, "Cari denge,
2023 yılında 45,5 milyar
dolar açık ile önceki yıla
göre sınırlı iyileşme gös-
termişti. Bu gelişmede ise
ham petrol ve doğal gaz
fiyatlarının belirgin düşüş
göstermesinin enerji itha-
latını azaltması etkili ol-
muştu." dedi. 

Bu durumun cari den-
geye yansımasını sınırla-
dığını ifade eden
Bürümcekçi, öte yandan,
cari denge açısından kri-
tik olan turist sayısı ve tu-
rizm gelirinde artış
eğiliminin devam ettiğini
ve seyahat gelirinin ön-
ceki yıla göre yüzde 15,3
artarak 47,7 milyar dolar
olduğunun açıklandığını
hatırlattı.

Bu yıl ise küresel eko-
nomik aktivitenin topar-

lanma eğilimini yeni yılın
ilk çeyreğinde de sürdür-
mesinin Türkiye'nin ihra-
catı ve dolayısıyla cari
denge açısından olumlu
yansımaya devam edebi-
leceğini aktaran Bürüm-
cekçi, "Buna karşılık,
başta enerji olmak üzere
küresel emtia fiyatlarının
ilk çeyrekte yükselişe
geçmesi ve iç talep ile
ekonomik aktivitenin son
dönemdeki parasal sıkı-
laşmaya rağmen görece
güçlü seyrini koruması
ara malı ve tüketim malı
ithalatı yavaşlamasını sı-
nırlayabilir." diye konuştu.

Bürümcekçi, yine de
altın ithalatının oluştur-
duğu baz etkisinin ilk ya-
rıda ithalat düşüşüne
yardımcı olabileceğini
kaydederek, "Ayrıca, en-
flasyon görünümü ve re-
zerv kaybı nedeniyle ilave
parasal ve makroihtiyati

sıkılaşma yapılması ve
kredi kartları ile yapılan
harcamalardaki hızlı bü-
yümeye yönelik önlemler
alınmış olması, yerel se-
çimler sonrası talep un-
surlarındaki
dengelenmenin güçlen-
mesini getirebilir." ifade-
sini kullandı.

Pariterium Danışman-
lık Kurucusu Dr. İsmet
Demirkol da yıllıklandırıl-
mış cari açığın şubat
ayında 31,8 milyar dolara
inmesindeki en önemli
katkının dış ticaret açığın-
daki daralmadan geldiğini
vurguladı.

Demirkol, "Bundan
sonra ithalattaki daralma
devam ettikçe, ihracatta
ise avro pazarı dışında
dolar cinsinden ihracatın
artması durumunda yıl
sonunda cari açık 25 mil-
yar dolara gerileyebilir."
diye konuştu. AA

Genel Yayın Yönetmeni

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

ERTAN KORKMAZ

ESRA KALE

Yönetim Merkezi : Merkezefendi Mh. Mimar Sinan Bulvarı No:107/A Manisa
İletişim Numarası : 0 (236) 211 53 45 - 0542 211 53 45
e-mail : manisaolaygazetesi45@hotmail.com
web: : www.manisaolaygazetesi.com

www.manisakulishaber.com
UETS : 25929-68395-43454

ABONE 
ÜCRETLERİ

6 Aylık: 700 TL
Yıllık   : 1300 TL ZAYi iLANI: 300 TL

Yerel süreli yayın

Basım Yeri       : İHLAS GAZETECİLİK A.Ş
Adres : Fatih Mah. 1199 Sokak No: 1/7 Sarnıç-Gaziemir/ İZMİR 
Tel    : 0.232.281 45 30
LİDER AJANS 
VE DAĞITIM   : 0.507.607.90.47

: Burhan AKDEMİR
: Neslihan AKÖZGÜR

: Pelin UĞURLU YILMAZ
: Evren KASIRGA

Muhabir
İstihbarat     

Sayfa tasarım
Magazin

Yazar : Cansu MERİÇ

BOYUT SİYAH-BEYAZ RENKLİ
ÇEYREK 1750 TL   + KDV 2500 TL  +KDV
YARIM 2500 TL   + KDV 3500 TL + KDV
TAM 3500 TL   + KDV 6000 TL + KDV

SÜRMANŞET
2750 TL + KDV

LOGO YANI
1400 TL + KDV

LOGO ALTI
2000 TL + KDV
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*1 Ocak 2024 tarihi itibari ile geçerli olacak reklam ücretleridir.

MEDİ Medya Reklam Yönetim Danışmanlık İletişim Hizmetleri 
San. ve Tic. Ltd.Şti. adına

İMTİYAZ SAHİBİ
MEVLÜT AKTAN

Yıl: 15

RESMi iLAN
Sütun/cm. 140,00 TL

Altın "güvenli liman" olmaya devam ediyor
AnkArA Kuyumcular

ve Saatçiler Odası Baş-
kanı Timuçin Sönmez,
altın satışının son yıllarda
arttığını belirterek, tüketici-
lere tanıdıkları kuyumcu-
lardan alışveriş yapmaları
tavsiyesinde bulundu.

Sönmez, AA muhabi-
rine, sektördeki gelişme-
leri ve sahte altın
konusunda dikkat edil-
mesi gereken hususları
anlattı.

Dünyada altın fiyatının
yükseldiğini ve bunun Tür-
kiye'ye de yansıdığını vur-
gulayan Sönmez,
jeopolitik riskler devam et-
tiği sürece altın fiyatlarında
artışın sürebileceğini söy-
ledi.

Sönmez, vatandaşla-
rın, son yıllardaki yükseliş
eğilimi nedeniyle altını
"güvenli liman" olarak gör-

düklerini ve bu nedenle
yatırım açısından cazip
hale geldiğini dile getirdi.

Vatandaşların alım
satım farkı az olan ürün-
lere yöneldiğine işaret
eden Sönmez, "Altına ya-
tırım yapan vatandaşları-
mız, genellikle 22 ayar tel
bilezik, gram altın veya
darphanenin bastığı cum-
huriyet altınlarını tercih
ediyor." diye konuştu.

Son yıllarda her alanda
olduğu gibi altın konu-
sunda da replika ürünlerle
karşılaşıldığına dikkati
çeken Sönmez, şu ifade-
leri kullandı:

"Kuyumcular kendile-
rine gelen her sahte ürünü
anlayacak kadar tecrübeli-
dirler. Vatandaşlarımız
mutlaka, tanıdığı, bildiği ve
güvenli kuyumcudan alış-
verişini yapmalı. 'Altın

cümle' bu. Kuyum yetki
belgesi olan kuyumcular
tercih edilmeli. Ucuz diye
bilinmedik yerlerden altın
alınmamalı. Özellikle Ku-
yumcular Odasının deneti-
mindeki kuyumcuları
tercih etmelerini tavsiye
ediyoruz.

Son yıllarda internet
sitelerinde de altın satıl-
maya başlandı. İnternet si-
telerinde replika veya
sahte ürünler satılıyor.
Özellikle online alışveriş-
lerde daha fazla dikkat
edilmeli."

Darphanenin kapasite-
sini artırması gerektiğini
bildiren Sönmez, "Darp-
hane gerekli kapasiteye
ulaşmadığı sürece sek-
törde art niyetli insanlar ve
stokçular bitmez." ifadele-
rini kullandı.

Düğün sezonunun yak-

laştığını hatırlatan Sön-
mez, bu dönemde kuyum-
culuk sektörünün daha da
hareketleneceğini söyledi.

Sönmez, "Geçtiğimiz
günlerde iki kamu banka-
sına yetkilendirilmiş
kuyum işletmelerinin ihti-
yaçlarının karşılanması için

işlenmemiş altın ithalatı
kotası tahsis edildi. Bu dü-
zenlemeyle kuyumcular
ham maddeye daha rahat
ulaşabilecek. 

Sıkıntısız, talepleri kar-
şıladığımız iyi bir düğün
sezonu geçireceğimizi dü-
şünüyorum." dedi. AA
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"Yazan-Çizen Latif Demirci" sergisi 
sanatseverlerle buluştu

Sizi bekleyen şartları, hayatınızın nasıl değişeceğini bil-
mek ve buna göre adım atmak önemli olacaktır. İş orta-
mınızdaki sorumluluklar öğrenmeniz gereken bazı
dersler konusunda size yardım edebilir.

Ailenizden alacağınız destek önemli olabilir ama
bunu nasıl kullanacağınız daha önemlidir. Hayaliniz-
deki hayatı yaşamanın kurallarından biri de bunun
devamlılığını sağlamaktır.

Her şeyi başka bir şeye dönüştürme, kendi alanınızda kullanma
gibi bir isteğin olması bu etkinin iyi yönde çalıştığı alanlardır. Evi-
nizle ve ailenizle ilgilenmek, bazı düzenlemeler yapmak ve ya-
şantınızı kolaylaştırmak adına kararlar almak isteyebilirsiniz.

Ekonomik özgürlüğünüz olması sizi sosyal ortamlarda rahat
hissettirebilir. Yapmak istedikleriniz konusunda karar noktası-
nın size ait olması, sorumluluk almaktan çekindiğiniz zaman-
ların aksine daha iyi iş çıkarmanızı sağlayacaktır. 

Bugünü daha sakin bir ruh haliyle geçirmek, her iki tarafın
olayları daha iyi değerlendirmesine yardım edebilir. Harcama-
lar yapmak ya da bunları düzenlemek adına, günün ikinci ya-
rısından sonra düşünmek ve plan yapmak daha etkili olabilir.

Nasıl rahat hissediyorsanız, size hangi aktivite huzur
veriyorsa ona zaman ayırabilirsiniz. Yüzleştikçe endişe-
lenen birine dönüşmek, yüzleşmenin faydasını ortadan
kaldıracaktır. 

Yeniden düşünmek ve değerlendirmek adına tüm işlerinizi
geri plana atabilirsiniz. Ancak başka öncelikleriniz ve he-
defleriniz olduğunu unutmamalı, hayatınızı bir faydası ol-
mayacak işler için ertelememelisiniz.

Yeni sorumluluklar almanız gerekebilir ama bunun öncesinde
mevcut işlerinizi düzenlemeli, sıraya koymalı ya da duruma
göre paylaşmalısınız. Tüm yükü tek başınıza göğüslemek ko-
nusunda bir kırılma noktası oluşturabilirsiniz.

İş ya da gezi amaçlı bazı seyahatler yapabilir, insanlarla gö-
rüşebilirsiniz. Sosyal açıdan eksiklik hissettiğiniz konuları
aşmak adına bu planlamalar önemli olabilir. Kariyerinizin
gelişimi açısından önemli kararlar alabilirsiniz.

Hayatınızı zorlaştıran konularda daha fazla ısrarcı ol-
mamalısınız. Hem kişisel gelişim anlamında hem de
mesleki açıdan daha verimli sonuçlar almanızı sağla-
yacak eğitimler ilginizi çekebilir.

Anlaşılmayan ya da havada kalan konuşmalar başka so-
runlar yaşamanıza neden olabilir. Ortaklı işler ve ailevi
konular gündemdeyse günün ikinci yarısından sonra şan-
sınız biraz daha yükselebilir.

Hayatın iyi yanlarına odaklanmanızı, bakış açınızı değiştir-
menizi sağlayacak insanlarla bir araya gelebilirsiniz. Bugün
hayatınızdaki insanların önemi, desteği, birbirinizle olan
iletişiminiz güzel gelişmeler yaşamınıza yardımcı olabilir.

Cansu MERİÇ

iş Sanat karikatürist Latif Demirci'yi İş Sanat Ki-
bele Sanat Galerisi'nde açılan "Yazan-Çizen Latif
Demirci" sergisiyle anıyor.

İş Sanat'tan yapılan açıklamaya göre, kendine
özgü mizah anlayışı, çizgileri ve oluşturduğu karak-
terler ile Türkiye'nin önde gelen karikatüristlerinden
Demirci'nin yarım asırlık sanat hayatını anlatan sergi,
30 Haziran'a kadar ziyarete açık olacak.

Küratörlüğünü sanatçının kızı Yasemin Demirci ile
yakın dostu, gazeteci İhsan Yılmaz'ın üstlendiği ser-
ginin tasarımını Emre Senan gerçekleştirdi.

Açıklamada görüşlerine yer verilen Yasemin De-
mirci, "Babam her hikayenin içindeki yalın mizahı or-
taya çıkarır, ince detayların üzerinde dururdu. Özel
eşyalarını ve çizimlerini toparlamaya başlayıncaya
dek arşivinin ne denli büyük olduğunu fark etmemiş-
tim. Daha önce hiç ortaya çıkmayan çizimleriyle bir-
likte bu arşivin görülmesinin çok önemli olduğunu
düşünüyoruz." ifadelerini kullandı.

İhsan Yılmaz ise açıklamada "Latif'in karikatürleri
eşliğinde Türkiye'nin son 30-40 yılının çok renkli, mi-
zahi tarihi yazılabilir." görüşünü paylaştı.

Demirci'nin eserlerini, yarattığı çizgi karakterlerin
maceraları, yayımladığı kitaplar, farklı çalışmalarıyla,
kronolojik ve tematik bir düzen içinde sanatsever-
lerle buluşturan retrospektif sergi, sanatçının 1974'te
başlayan Gırgır döneminden 2022'de yayımlanmış
son karikatürüne kadarki zaman dilimini kapsıyor.

Sergi, Gırgır'dan itibaren çizdiği bütün karikatür-
lerin orijinallerini, yayımlanmış hallerini, kitaplaştır-
dığı albümleri, hiç görülmemiş suluboya
çalışmalarını ve çizim defterlerini saklayan Demir-
ci'nin eserleri arasında yürütülen kapsamlı bir arşiv
çalışmasının sonucu ortaya çıktı.

Aynı zamanda sergide, Canavar Koyun Orhan,
Muhlis Bey, Arap Kadri, Yavlum Mithat ve Mirsat ile
Press Bey gibi unutulmaz kahramanların yer aldığı
karikatürlerin yanı sıra Nokta ve Yeni Gündem gibi
haftalık dergilere çizdiği karikatürlerle Hürriyet'te
uzun yıllar devam eden günlük birinci sayfa karika-
türlerinden örnekler görülebilir.

Demirci'nin sanat hayatını kronolojik olarak "Çi-
çeği Burnunda", "Mikrop Macerası" ve "Canavar
Koyun Orhan", "Muhlis ve Arap Kadri Doğuyor",
"Mithat Bağımsızlığını Elde Ediyor", "Çeviren Latif
Demirci ve Press Bey" ile "En Uzun Gazete Mace-
rası" başlıklı bölümlere ayıran sergide ayrıca Latife
Tekin'in "Berci Kristin Çöp Masalları" romanı için
çizdiği özel eserler ile insan ve hayvanın gündelik
hayattaki karmaşık ilişkisini hiciv, eğlence ve usta işi
çizgilerle anlattığı National Geoglathif albümünden
çizimler de bulunuyor.

Serginin Türkiye İş Bankası Kültür Yayınları tara-
fından basılacak kitabını ise İhsan Yılmaz hazırladı.

Yılmaz'ın metinlerine, Latife Tekin, Yasemin De-
mirci, Turgut Çeviker, Hasan Bülent Kahraman, Sel-
çuk Demirel, İrfan Sayar, Atilla Atalay, Tan Oral,
Bahadır Baruter, Metin Üstündağ, Mehmet Çağçağ,
Behiç Pek, Ergün Gündüz, Evrim Altuğ, Erdil Yaşa-
roğlu ve Zafer Temuçin gibi isimlerin kaleme aldığı
anılar ve yazılar eşlik ediyor. Kitapta ayrıca sanatçı-
nın karikatürleri ve aile albümünden fotoğraflar da
yer alıyor. aa

manisalı Mimar
Fisun Kumbaracı, ilk kitabı
‘Parla ve Manisa’yı çocuk
edebiyatına kazandırdı.
Gülnar Yayınları tarafından
basılan kitap 40 sayfadan
oluşuyor. Kitap, çocuklara
kadim şehir Manisa’yı an-
latıyor. Kumbaracı, çocuk-
lara Manisa’yı anlatan
kitapların azlığından yola
çıkarak böyle bir eseri ka-
leme aldığını ifade etti.

manisa’Yı 
seVDiReCeK

Kumbaracı; ‘Mani-
sa’nın özellikleri ve dün-

yaya
sunduğu
birtakım
güzellik-
ler, ço-
cukların
dünyasında
nasıl yer al-
malı?’ sorusunu
‘Parla ve Manisa’ ile
cevaplıyor. Manisa’ya dair
zenginlikler kitabın ana ka-
rakteri Parla’nın gözünden
hikayeleştiriliyor.

Kumbaracı, Manisa’ya
özgü pek çok değere yer
verdiği kitabıyla, Manisa’yı
tanıtıp sevdirecek; Parla
ile arkadaş olan tüm ço-

cukların dünyasının güzel-
leşmesine de katkı yapa-
cak. 

haYDi sen De 
PaRla! ‘PaRla Ve 

manisa’Yla!
Memleketi Manisa’ya

dair çocuklara bir eser bı-
rakmak istediğini dile geti-
ren Fisun Kumbaracı,
kitabına ilişkin şunları söy-
ledi: “Manisalı ve bir
mimar olarak çocukları-
mıza hem kent kültürünü
hem de memleket sevgi-
sini aşılamak istedim.
‘Şehzadeler şehri’ Ma-
nisa’mızı anlatan pek çok

kitap olmasına rağ-
men çocuklara

yönelik çok az
sayıda kitap
var. Yazar-
ken
büyük
keyif aldı-
ğım kita-
bımın
okuyucu-

larla bulu-
şuyor

olması benim
için büyük bir

mutluluk. ‘Parla ve
Manisa’ anne-baba, dede-
nine, öğretmen-arkadaş
ile birlikte okunabilecek bir
eser. Çünkü, hepsi de
kendileri için ve kendilerin-
den bir şey bulabilecek.
Türkiye'nin her yerinden
her çocuk ve büyük, ‘Parla
ve Manisa’ ile iç dünyala-

rını pırıl pırıl parlatacak,
zenginleşecek. Zaten
mesir macunu tadında bir
şey çıktı ortaya, ben bile
şaşkınım, bu kadarını bek-
lemiyordum. Hayalimi ger-
çekleştirmiş olmanın
mutluluğu ile çocuk oku-
yuculara ‘Haydi sen de
parla, ‘Parla ve Mani-
sa’yla’ diyor, kitabımı be-
ğenilerine sunuyorum.”

Mimar Fisun Kumbara-
cı’nın “Parla ve Manisa”
kitabının arka kapağında
ise; “Efsanevi Tarzan’ı, şi-
falı mesir macunu, beş
asırlık festivali, peribaca-
ları, lalesi, üzümü, zeytin-
yağı ve çok daha
fazlasıyla pırıl pırıl parlayan
Manisa… Şehzadeler di-
yarı Manisa’yı Parla ile
keşfetmeye başla!” ifade-
lerine yer veriliyor. 

Fisun KumbaRaCı 
KimDiR?

Fisun Kumbaracı, Ma-
nisalı, mimar ve sivil top-
lum gönüllüsü. İlk ve orta

öğrenimini Manisa’da ta-
mamladı. İstanbul Yıldız
Teknik Üniversitesi Mimar-
lık Fakültesi Mimarlık Bö-
lümünden mezun oldu.
Yüksek lisansını İzmir
Kâtip Çelebi Üniversitesi
Siyaset Bilimi ve Kamu
Yönetimi Ana Bilim Da-
lında yaptı. Sosyal sorum-
luluk ve farkındalık
projeleri ile kadın odaklı
çalışmalara imza attı.
Haber portalları ve sektö-
rel dergilerde makaleleri
yayımlandı. Diksiyon, ses-
lendirme ve dublaj eğitim-
leri alarak görme engelliler
yararına çok sayıda kitap
seslendirdi. Halen kurucu
başkanı olduğu Türkiye
Beyazay Derneği Manisa
Şubesi çatısı altında özel
gereksinimli bireyler yara-
rına çalışmalarda bulunu-
yor. Mesleki kariyerini
serbest mimar ve gayri-
menkul değerleme uzmanı
olarak Manisa’da sürdürü-
yor. 

Manisa’da siyasi, sosyal ve iş dünyası alanında aktif bir şekilde rol alan Mimar Fisun Kumbaracı, şimdi-
lerde ilk kitabını çıkarmanın heyecanını yaşıyor… ‘Parla ve Manisa’ isimli çocuk kitap, Manisa’yı anlatıyor

‘Parla ve Manisa’ çocuklara
Manisa’yı sevdirecek
‘Parla ve Manisa’ çocuklara
Manisa’yı sevdirecek

Yenimahalle Ha-
nımlar Lokali ve Meslek
Edindirme Kursları’nda
düzenlenen kurslarda
kursiyerler, uzman öğret-
menler eşliğinde eğitimler
alıyor. Oldukça memnun

olunan kurslar için kayıt-
lar ise devam ediyor. 

Yunusemre Belediyesi
bünyesinde hizmet veren
hanımlar lokali ve meslek
edindirme kursları saye-
sinde kursiyerler hem

ekonomisine katkı sağlı-
yor, hem de sosyalleşme
fırsatı buluyor. 

Yenimahalle Hanımlar
Lokali ve Meslek Edin-
dirme Kursları’nda, İlçe
Halk Eğitim Merkezi’nden
uzman öğretmenler eşli-
ğinde verilen kurslarda
hanımlar; spor, örgü,

resim, dikiş, oyun odası,
bilgisayar, Kuran-ı Kerim,
kuaför, nakış, iğne oyası,
geri dönüşüm, İngilizce
ve matematik gibi dilediği
branşta eğitim görüyor. 

Sabah ve öğleden
sonra verilen kurslardan
hafta içi yüzlerce vatan-
daş faydalanıyor. 

Kurs kayıtlarının
devam ettiği Yenimahalle
Hanımlar Lokali ve Mes-
lek Edindirme Kursları’na
kayıt yaptırmak isteyen
kursiyerler, Yenimahalle
Malta Yolu Caddesi 45/A
adresine gelerek başvu-
ruda bulunabilir. haber
merkezi

Yenimahalle Hanımlar Lokali’nde
kurs kayıtları sürüyor
Yenimahalle Hanımlar Lokali’nde
kurs kayıtları sürüyor
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CumHurİYEt Halk Par-
tisi(CHP) Genel Başkanı Özgür
Özel, önümüzdeki haftalarda
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan ile bir görüşme talep
edeceklerini açıkladı. CHP
Genel Başkanı Özgür Özel,
Meclis’te partisinin kapalı grup
toplantısının ardından basın
mensuplarının sorularını yanıt-
ladı. Cumhurbaşkanı Erdoğan
ile görüşmesinin ne zaman ola-
cağı sorusuna Özel, “Cumhur-
başkanı Erdoğan’dan randevu
isteyeceğiz. Bu bir nezaket zi-
yareti değil, öyle olsa hemen
yapılır. Konuşulacak konular ve
önemli gündemler var” ceva-
bını verdi.

“Partİ İÇİ tÜm 
tEmaSLarı

tamamLamam 
GErEKİYOr”

Özel, yarından itibaren
seçim sonuçlarının değerlendi-
rileceği ve yeni dönem yol hari-
tasının belirleneceği il
başkanları, belediye başkanları,
MYK ve PM toplantılarının art
arda yapılacağını söyledi. 

Cumartesi ve pazar günleri
il başkanları ve belediye baş-
kanlarının ayrı ayrı ve birlikte
toplanacağını kaydeden Özel,
Yılmaz Büyükerşen başkanlı-
ğındaki heyetin 5 daimi üyesi-

nin ilk toplantıya katılacağını
söyledi. Seçim sonuçlarını de-
ğerlendirip, bundan sonrasıyla
ilgili yol haritalarını belirleyecek-
lerini vurgulayan Özel, tüm bu
süreçlerden sonra Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan ile
yapacakları toplantının günde-
mini oluşturup, randevu talep
edeceklerini söyledi.

“Bu GÖrÜŞmE nEZaKEt 
ZİYarEtİ DEĞİL”

“Bu görüşme bir nezaket zi-
yareti değil" diyen CHP lideri
Özel, şunları söyledi: “Bu gö-
rüşme bir nezaket ziyareti
değil. Biz, nezaket görüşme-
sini, bayramda telefonda yap-
tık. Bu ziyaret Türkiye’nin
gelecek dönemiyle ilgili olarak,
Türkiye ekonomisinin yüzde
80’ine, nüfusunun yüzde 65’ine
hizmet veren belediyelerin ve
son birlikte girilen seçimin bi-
rinci partisinin genel başkanı-
nın, son seçimlerin ikinci partisi
ama bir önceki seçimlerde
cumhurbaşkanlığı görevine se-
çilmiş olan ve bir partinin genel
başkanı olan Sayın Erdoğan ile
yapacağı bir görüşmedir. Neza-
ket görüşmesi olsa hızla yapa-
rız ama Sayın Erdoğan da
‘konuşacağımız konular var’
diye ifadede bulunmuş. Benim
de önemli gündemlerim olacak.

Öyle kısa bir görüşme için
değil, belki gündemleri önce-
den de müzakere ettiğimiz,
uzun ve yapıcı olmasını ümit
ettiğim sonuçlar alacağımızı
düşündüğüm ve bundan son-

raki Türkiye açısından anlamlı
olabilecek bir sürece girece-
ğiz. O yüzden o görüşme için
önce parti içi kurullarla tüm te-
masları tamamlamam gereki-
yor. Hatta önceki dönem

genel başkanlarımızın her biri-
sinin de son aşamada fikirle-
rini, önerilerini alarak
gideceğim.”

Görüşmenin zamanının so-
rulması üzerine Özel, görüş-

menin çok gecikmeyeceğini
belirterek, “Önümüzdeki hafta,
ondan sonraki… Sayın Erdo-
ğan’ın da takvimine göre özel
kalemler onu hallederler.” ya-
nıtını verdi. İHa

Özgür Özel: Cumhurbaşkanı Erdoğan ile 
görüşmemiz nezaket ziyareti değil

İran’ın İsrail’e yaptığı mi-
silleme jeopolitik anlamda belir-
sizliklerin artmasına neden
olurken piyasaların nasıl bir fi-
yatlama içerisine gireceği
merak konusu haline geldi. Fi-
nans Uzmanı Doç. Dr. Hakan
Yıldırım, petrol fiyatlarında
büyük bir sıçrama yaşanabile-
ceği belirtti. Jeopolitik gerilim-
lerin yükselmesiyle birlikte,
piyasalarda belirsizliklerin art-

tığı gözlemleniyor. Finans Uz-
manı Doç. Dr. Hakan Yıldırım,
bu durumun altın ve petrol gibi
önemli varlık fiyatlarını etkileye-
bileceğini söyledi. Finans Uz-
manı Doç. Dr. Hakan Yıldırım,
ülkeler arasındaki gerilimlerin
küresel piyasalarda paniğe yol
açtığını belirtti. Özellikle jeopoli-
tik risklerin arttığı bölgelerde
yaşanan olayların, bölgesel is-
tikrarı ve enerji tedarikini tehdit

ettiğini söyledi. Bu durumun,
petrol fiyatlarında büyük bir sıç-
rayış görülebileceğini ifade etti.

“SıÇraYıŞ 
GÖrÜLEBİLİr”

Petrol fiyatlarının da büyük
bir sıçrama yaşayabileceğini
vurgulayan Doç. Dr. Hakan Yıl-
dırım, özellikle bölgedeki petrol
arzının güvenliğine yönelik teh-
ditlerin fiyatlarda endişe yarata-
bileceğini ifade etti. Yıldırım,

"Özellikle savaş ihtimallerinin
artması veya savaşın söz ko-
nusu olması durumu, bölge-
deki petrol arzının güvenliği
üzerinde tehdit oluşturabilir. Bu
durum piyasalarda büyük bir
endişe oluşturabilir. Petrol üre-
tim veya taşımacılığının yapıl-
dığı bölgeler üzerinde bir tehdit
söz konusu olursa petrol fiyat-
larında büyük bir sıçrayış görü-
lebilir" ifadelerine yer verdi. İHa

Benzinde zam beklentisi
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Spastisite ile mücadelede etkili yöntem 
botulinum toksin

EstEtİk ve güzellik ala-
nında yaygın kullanımı ile bili-
nen Botulinum Toksin (Botoks),
Fiziksel Tıp ve Rehabilitasyon
Kliniği’nde “Spastisite (Ka-
sılma)” tedavisinde uygun doz-
larda ve uygun teknikle
uygulanarak hastaların günlük
aktivitelerini daha rahat yapma-
sını sağlayarak yaşam kalitesini
arttırıyor.  

Fiziksel Tıp ve Rehabilitas-
yon Anabilim Dalı Öğretim
Üyesi Doç. Dr. Tuba Erdem
Sultanoğlu, EMG Ünitesi’nde
Spastisite tedavisinde botoks
uygulamaları gerçekleştiriyor.  

Spastisitede Botulinum
Toksin (Botoks) tedavisi hak-
kında bilgiler veren Tuba Erdem
Sultanoğlu, beyindeki veya
omurilikteki kas hareketini
kontrol eden sinir yollarındaki
hasara bağlı olarak kasların
aşırı ve istemsiz kasılması du-
rumunun “Spastisite (Kasılma)”
olarak adlandırıldığını ifade etti.
Sultanoğlu, “İnme, omurilik ya-
ralanması, travmatik beyin ya-
ralanması, serebral palsi,
multipl skleroz gibi birçok has-
talıkta kasların aşırı ve istemsiz
kasılması durumu ile karşılaşa-
bilmekteyiz. Beyin felci diye bi-
linen inme; beyine giden
damarlarda bir tıkanıklık ya da
kanama sonucu beyin hücrele-
rinin hasar görmesi ve buna
bağlı olarak hastanın vücudu-

nun bir tarafının hareket yete-
neğini tamamen ya da kısmen
kaybedilmesi durumudur” dedi. 

Felcin, dünya genelinde
yaşam kalitesini önemli ölçüde
etkileyen ve birçok insanın ya-
şamını değiştiren ciddi bir sağ-
lık sorunu olduğunu ifade eden
Doç. Dr. Sultanoğlu, “Dünyada
ve ülkemizde en yaygın engelli-
lik nedenlerinin başında gelen
felç sonrası etkilenen tarafta,
normal hareketi engellemesi
durumu olan spastisite ortaya
çıkmaktadır.

Vücudun tamamında yay-
gın olarak veya el, dirsek,
omuz, el bileği, parmaklar, ayak
bileği gibi küçük bir bölümde
de spastisite görülebilir” diye
konuştu.  

Kasların aşırı ve istemsiz
kasılmasının hastayı hem fonk-
siyonel hem de psikososyal
olarak olumsuz etkileyebildiğini
kaydeden Sultanoğlu, “Örneğin
hastanın eli yumruk yapacak
şekilde kasılır ve bu eli açan
kaslarda hareket ortaya çıkma-
sını engeller. 

Hatta kasılmanın çok ol-
duğu kişilerde bir başkasının
yardımı ile bile hastanın eli açı-
lamaz. Eklemlerde hareket bo-
zukluklarına ve sabit eklem
kısıtlılığı dediğimiz kontraktüre
yol açarak şekil bozukluğuna
neden olur. 

İstemsiz kasılmaya bağlı

hastanın yürüyüşü, fizik tedavi
uygulamaları esnasında rahat
pozisyonlanması, ortez dediği-
miz cihazları kullanması zorla-
şır. Ayaklarda ve ayak
parmaklardaki spastisite adım
atmayı zorlaştırarak dengenin
bozulmasına, düşme riskinin
artmasına, ayakta nasırlaşma
ve ayakkabı kullanımının zor-
laşmasına neden olur. İstemsiz
ve aşırı kasılma ağrıya ve yatak
yarasına yatkınlığın artmasına
neden olur. 

Günlük yaşamı etkileyen
ağrı ve gece kasılmaları uyku
sorunlarına neden olabilir.
Omuz, dirsek, el bileği kasların-
daki kasılmalar ile hasta kişisel
hijyenini ve bakımını yapamaz,
transferlerinde yardım almak
zorundadır. Böylece hasta gün-
lük yaşamında tam bağımlı
hale gelir ve toplumdan izole
olmaya başlar” ifadelerine yer
verdi.  

Spastisitenin ağrıya neden
olması, günlük yaşam aktivite-
lerini engellemesi durumunda
hareketliliği ve bağımsızlığı ge-
liştirmek için tedavi edilmesi
gerektiğinin altını çizen Doç. Dr.
Sultanoğlu, bazen spastisiteyi
tedavi etmeden takip ettikleri
durumlar da olduğunu belirte-
rek şunları kaydetti: “Örneğin
kalçanın ve dizin ayakta dur-
mayı sağlayan kaslarında aşırı
kasılma olması hastanın yürü-
mesinde ve ayakta durmasında
yardımcı olabilir. Bacak kasla-
rındaki kasılma damarlarda
pıhtı oluşmasını önleyebilir.
Gövde kaslarındaki kasılma ök-
sürmeye yardımcı olup balgam
birikimini önleyebilir. 

Spastisiteden fonksiyonel
olarak faydalandığımız bu du-
rumları bilerek hangi hastada
spastisitenin ne zaman ve nasıl
tedavi edileceğinin belirlenebil-
mesi önemlidir. Bu nedenle
hastanın spastisite konusunda
deneyimli fiziksel tıp ve rehabi-
litasyon uzmanı tarafından ay-
rıntılı muayenesi sonrasında
hastaya özel hazırlanmış bir
programla tedavi edilmesi ge-
reklidir.”  

Spastisite tedavisinin has-
tanın ihtiyaçları, tercihleri ve he-
deflerine göre değişiklik
gösterdiğini dile getiren Tuba
Erdem Sultanoğlu, her hastaya
yönelik ayrı bir program olarak
uygulanmasının önemi üze-
rinde durdu. 

Hastanın yaşam kalitesini
bozan spastisite ile mücade-
lede çok fazla tedavi yöntemi-
nin maalesef bulunmadığını
belirten Sultanoğlu, “Genelde
ilaçlar spastisite tedavisinde ilk
seçenek olmakla birlikte yeteri
kadar kas gevşemesi sağlaya-
bilmek için çıkılan dozlarda baş
dönmesi, sersemlik, karaciğer
enzimlerinde yükselme gibi yan
etkiler ortaya çıkmakta ve bu
nedenle etkileri sınırlı kalmakta-
dır” dedi.  

Spastisite ile mücadelede
etkili yöntemin botulinum tok-
sin tip A enjeksiyon tedavisi ol-
duğunu kaydeden Sultanoğlu,
“Halk arasında botoks olarak
bilinen genellikle kadınların
yüzlerinde yaşla birlikte derinle-
şen mimik çizgilerini ortadan
kaldırmak için yüz kaslarına uy-
gulanan bu ilaç aslında bir mik-
robun ürettiği ve sonradan
sentetik olarak üretilen çok
güçlü bir kas gevşeticidir. Bo-
toksun yapıldığı kasta doza
bağlı olarak 3-6 ay süren bir
gevşeme sağlanır. 

Bu sürede hastaya yoğun
fizik tedavi ve egzersiz uygu-
lanmasıyla güçsüz kaslar güç-

lenir ve ilacın etkisi geçtiğinde
ise bu kaslar hareket ettirilebilir
hale gelebilmektedir“ şeklinde
konuştu.  

Hastanın durumuna göre
botoks enjeksiyonlarına 3-6 ay
aralıklarla uzun süre devam
edilebildiğini söyleyen Doç. Dr.
Sultanoğlu, “Kol ve bacak kas-
larına güvenle yapabildiğimiz
bu enjeksiyonları, tek seansta
birçok kasa uygulayabilmekte-
yiz. 

Tedavide başarıyı belirleyen
bazı önemli noktalar vardır. Bo-
toksun, özellikle deformite de-
diğimiz kalıcı değişiklikler
meydana gelmeden önce
erken dönemlerde yapılması,
botoks uygulanacak kasın
doğru tespiti için EMG ve/veya
ultrason cihazlarının kullanımı
tedavi başarısını arttırır. 

Kas içerisine ince iğne uçla-
rıyla ulaşıp EMG cihazı eşli-
ğinde uygulanan botoks ile
tedavi edilmek istenen hedef
kasa ulaşmış oluruz. Kası göre-
rek enjeksiyonu yapmak tedavi
başarısını artırır. 

Uygun dozlarda ve uygun
teknikle yapıldığında belirgin bir
yan etki görülmeyen ve güveni-
lir bir tedavi yöntemi olan bo-
toksun etkinliği uygulama
sonrası ilk haftada başlamakta,
yaklaşık olarak 3. haftada en
yüksek etkinlik düzeyine ulaş-
maktadır. Uygulama yapıldıktan
sonra hasta normal yaşantısına
devam edebilmektedir. 

Hastaların yaşam kalitesini
arttırmak için uygulayabileceği-
miz bu tedavi yöntemi maale-
sef halen hastalara yeterince
uygulanmamakta ve bu ko-
nuda farkındalık geç oluşmak-
tadır. 

Bu nedenle botoks tedavisi
uygun hastalarda mutlaka de-
nenmelidir. Böylece hastada
deformite oluşmadan uygula-
nan bu tedavi ile el ve ayaklar-
daki kasılmalar azalabilmekte,
yürüme düzelebilmektedir” ifa-
delerine yer verdi.    

Tedavide uygulanan dozla-
rın hastanın yaşına, kasın bü-
yüklüğüne ve spastisite
derecesine göre belirlediklerini
dile getiren Sultanoğlu, hatalı
enjeksiyon tekniği, hatalı kas
seçimi, eksik ilaç dozunun kul-
lanımı, kalıcı şekil bozuklukları
oluştuktan sonra yapılan uygu-
lamalarda tedavinin başarısız
olabildiğine dikkat çekti.  

Fiziksel Tıp ve Rehabilitas-
yon uzman hekiminin en
önemli tedavi hedefinin hasta-
nın günlük yaşam aktivitelerinin
daha rahat yapması, yaşam
kalitesinin ve fonksiyonelliğinin
sağlanması olduğunun altını
çizen Sultanoğlu, “Bu nedenle
spastisite tedavisinde botoks
uygulaması yan etki açısından
güvenli, hastaların ağrısını azal-
tan, fonksiyonelliği ve yaşam
kalitesini arttıran, uzun süreli
etkinlik sağlayabilen akılcı bir
yöntemdir. İHA  

“Göz ovuşturmak retina hasarına yol açabilir”

Göz ovuşturmanın bazı
göz sağlığı problemlerine
neden olabileceğine dikkat
çeken Göz Sağlığı ve Hastalık-
ları Uzmanı Op. Dr. Murat
Yamiç, “Göz ovuşturmak; eli-
mizle mikropları gözümüze ta-
şıdığımız için göz
enfeksiyonlarına, göze uygula-
nan aşırı baskı ise uzun dö-
nemde retina hasarına, alerjik
reaksiyonlara, göz kuruluğuna
ve göz yüzeyinde travmalara ve
keratokonusa sebep olabilir”
dedi.   

Göz Sağlığı ve Hastalıkları
Uzmanı Op. Dr. Murat Yamiç,
göz ovuşturmanın neden olabi-
leceği sağlık problemleri ve ke-
ratokonus (kornea hastalıkları)
hakkında açıklamalarda bu-
lundu. 

Gözlerimizi ovuşturmanın
bazı göz sağlığı problemlerine
neden olabileceğine değinen
Op. Dr. Yamiç, “Göz ovuştur-
mak; elimizle mikropları gözü-

müze taşıdığımız için göz en-
feksiyonlarına, göze uygulanan
aşırı baskı ise uzun dönemde
retina hasarına, alerjik reaksi-
yonlara, göz kuruluğuna, göz
yüzeyinde travmalara sebep
olabilir. 

Aynı zamanda korneanın
şeklini değiştirdiği için astig-
mata da neden olabilir” şek-
linde konuştu. 

Göz ovuşturmanın ayrıca
keratokonus adlı kornea hasta-
lığına da yol açabildiğine dikkat
çeken Op. Dr. Yamiç, “Kerato-
konus, gözümüzün ön kıs-
mında bulunan ve şeffaf bir
yapıya sahip olan korneanın
öne doğru sivrilerek koni şeklini
almasıdır.

Sebebini tam olarak bilme-
diğimiz bu hastalığın yapılan bi-
limsel çalışmalarla genetik
geçiş sonucunda ortaya çıktığı
tespit edilmiştir. 

Bazı bağ dokusu hastalıkları
ve gözü ovalamak, risk faktör-

leri arasında gösterilebilir. Kor-
neanın şeklinin bozulmasıyla
gözün kırıcılık gücü değişir ve
ilerleyici miyop ve astigmat olu-
şur. 

Bu da kişinin görme kalite-
sini bozarak ilerleyen zaman-
larda görme kaybına sebep
olabilir” diye konuştu. 

Hastalığın görülme yaşla-
rından bahseden Op. Dr.
Yamiç, “Keratokonus değiş-
kenlik göstermekle birlikte en
sık 10-20 yaş arasında görül-
mektedir. Hastalık 10-20’li yaş-
larda daha sık görülüyor.

Bu yaşlarda daha sık görül-
mesinin sebebi, gözün gelişimi-
nin ve büyümesinin devam
etmesi ve 40 yaş sonrası vücu-
dun doğal olarak korneayı güç-
lendirerek hastalığı stabil hale
getirmesidir” dedi. 

Keratokonus hastalığının
belirtilerini anlatan Op. Dr.
Yamiç, “Genellikle her iki gözü
de etkiler. 

İki göz arasında çok farklı
sorunlara neden olabilir. 

Belirtiler her gözde farklı
seyredebilir ve zaman içinde
değişiklik gösterir” dedi. 

Op. Dr. Yamiç, erken aşa-
madaki keratokonus belirtilerini
şöyle açıkladı: 

“Görüşte hafif bulanıklık,
düz çizgilerin bükülmüş veya
dalgalı görünmesi nedeniyle
görmede hafif bozulma, ışığa
ve parlamaya hassasiyet,
gözde kızarıklık veya şişme.” 

İleri aşamalarda belirtilerin
daha belirgin hale geldiğini dile
getiren Op. Dr. Yamiç, ileri
aşama keratokonus belirtileri-
nin ise görme bozukluğu ve
bulanık görmede artış, miyop
veya astigmatizm bulgularında
artış ve gözlük gereksinimi,
korneada çıkıntı yaptığı için
kontakt lenslerin göze uyma-

ması ya da rahatsızlık vermesi
şeklinde olduğunu ifade etti. 

Keratokonusun erken ev-
reden geç evreye geçişinin
genellikle yıllar sürdüğünü ak-
taran Op. Dr. Yamiç, “Fakat
bazı insanlarda kötüye gidiş
daha hızlı bir şekilde gerçekle-
şir.

Kornea aniden şişebilir ve
korneada skarlaşma adı veri-
len kalıcı sertleşme başlayabi-
lir. Kornea; skar adı verilen bu
yara dokusu ortaya çıktığında,
yumuşaklığını ve berraklığını
kaybeder. Sonuçta görüş
daha da bozuk ve bulanık bir
hale gelir” dedi. 

Keratokonus hastalı-
ğında, ilerleyici miyop ve as-
tigmat oluşturduğu için
hastanın bulanık gördüğünü
belirten Op. Dr. Yamiç, “Göz
numaraları çok sık değişir,

hastalar gözlük kullanmasına
rağmen uzağı net göremez.

Keratokonus hastalığı ta-
mamen ortadan kaldırılamasa
da,  hastalık belli başlı tedavi-
lerle durdurulabilir. 

40 yaş sonrası ilerleme
olmaz” diye konuştu. 

Keretokonus hastalığının,
tedavi edilmediği takdirde iler-
leyici görme kaybına neden
olabileceğini vurgulayan Op.
Dr. Yamiç, hastalığın tedavisi-
nin, hastalığın düzeyine ve
hastanın yaşına göre değişti-
ğini söyledi. Op. Dr. Yamiç,
uygulanabilecek tedavi yön-
temlerini şöyle açıkladı: 

“Cross-linking (korneal
çapraz bağlanma), korneal
halka, PTK lazer, hibrit lazer,
kontakt lens, sert kontakt
lens, hibrit lens ve jornea
nakli.” İHA 
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STAT HAKEM

Feridun Daldaş20.00
19 Nisan Cuma

Mustafa Denizli Stadı

Manisa Futbol Kulübü,
Trendyol 1. Lig’in 31. hafta-
sında deplasmanda Altay
ile karşılaşacak. Trendyol
1. Lig 31. hafta mücadele-
sinde Manisa Futbol Ku-

lübü, deplasmanda
Altay’a konuk olacak.
19 Nisan Cuma ak-
şamı (bu akşam) Al-

sancak Mustafa Denizli

Stadı’nda oynanacak mücadele saat 20.00’de
başlayacak. Siyah-beyazlılar, İzmir deplasmanın-
dan 3 puanla ayrılarak haftayı galibiyetle kapat-
mak istiyor. 
KARŞILAŞMAYI HAKEM FERİDUN DALDAŞ YÖNETECEK

Manisa Futbol Kulübü ile Altay arasında oy-
nanacak mücadeleyi hakem Feridun Daldaş yö-
netecek. Karşılaşmada Feridun Daldaş’ın
yardımcılıklarını Oğuz Kağan Çalışır ve Selim
Şenöz yapacak. Maçın dördüncü hakemi ise
Hakan Ülker.

Manisa FK Altay deplasmanında!Manisa FK Altay deplasmanında!

Manisa Futbol Kulübü, Trend-
yol 1. Lig 31. hafta karşılaşmasında
deplasmanda Altay’a konuk ede-
cek. Manisa temsilcisi, bu akşam
saat 20.00’de Alsancak Mustafa
Denizli Stadyumu’nda oynanacak
mücadelenin hazırlıklarına gerçek-
leştirdiği antrenmanla devam etti.

Fikri Bayrıl Tesisleri’nde Teknik
Direktör Levent Devrim yöneti-
minde gerçekleşen antrenman
ısınma hareketleriyle başladı. 5’e 2
top kapma oyunuyla devam eden
antrenman taktik çalışmayla sona
erdi. spor servisi

Hazırlıklar devam etti

Manisa'nın Sarıgöl ilçesinde 23
Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk
Bayramı kapsamında düzenlenen Yıl-
dız Kızlar Voleybol Turnuvasının şam-
piyonu Çanakçı Ortaokulu oldu. 23
Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk
Bayramı kapsamında düzenlenen Yıl-
dız Kızlar Voleybol Turnuvası bugün
oynanan müsabakalar ile sona erdi. 

Büyük heyecana sahne olan final
müsabakasında Çanakçı Ortaokulu ile
Tırazlar Hüseyin Gümüşlü Ortaokulu
karşı karşıya geldi. Karşılaşmadan 25-
8, 25-19 ve 25-21’lik set skorları ile 3-
0 galip ayrılan Çanakçı Ortaokulu
turnuvayı birinci sırada tamamlayarak
şampiyon olurken, Tırazlar Hüseyin
Gümüşlü Ortaokulu ise turnuvayı ikinci
sırada tamamladı. 

Üçüncülük maçında Mustafa Metin
İmam Hatip Ortaokulu ile Atatürk Orta-
okulu'nun karşı karşıya geldiği maçta
Atatürk Ortaokulu 25-16, 25-20 ve 25-
21’lik set skorları ile rakibini 3-0 mağ-
lup ederek turnuva üçüncüsü oldu.
Turnuvada derece giren tüm okulların
öğrencilerini tebrik eden İlçe Milli Eği-
tim Müdürü Cezmi Yıldırak öğrencilere
kupalarını bizzat takdim ederek öğren-
cilerle fotoğraf çektirdi. iHa

Yıldız Kızlar Voleybol 
Turnuvası tamamlandı 

Burhan AKDEMİRBurhan AKDEMİR


